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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 23 de juliol de  2015 
Acta núm. 9                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS 
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO 
REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. 
MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SRA. VERÓNICA BORJA MILLA, SR. MIGUEL HERRERA 
DÍAZ, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. RAMON 
CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-tres de juliol de dos mil quinze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, quatre minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 
 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 8 de data 30 de juny de 2015.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - APROVACIÓ DEL  COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 201 4 
 
D’acord amb els articles 208 a 212 del TRLLRHL, l’Ajuntament de Gavà , a la finalització de 
l’exercici pressupostari formarà el Compte  General que posarà de manifest la gestió realitzada 
en els aspectes  econòmic, financer, patrimonial i pressupostari. 
 
El Compte general estarà integrat per : 
El  compte de la mateixa Entitat 
Els  comptes dels OOAA  
Els comptes  de les Societats Mercantils de capital majoritàriament propietat de les mateixes. 
 
a)  El Comptes de la pròpia Entitat i dels seus OOAA estaran conformats pel balanç,  els 

resultats económico-patrimonials, l’estat de liquidació del pressupost i la memòria. 
assenyalats als articles anteriors i a la Instrucció de Comptabilitat  per l’Administració Local 
aprovada per Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre. 

 
Reflexaran la situació económico-financera  i patrimonial , els resultats económico-patrimonials i 
l’execució i liquidació dels pressupostos. 
 
b) Les Societats Mercantils  en els capitals de les quals tinguin participació majoritària la 

Entitat Local formaran i elaboraran d’acord amb el Pla General de Comptabilitat en vigor 
per les empreses espanyoles amb les seves adaptacions sectorials , els Comptes Anuals 
previstos a la normativa mercantil: 

 
a) Balanç de Situació  
b) Compte de Pèrdues i Guanys 
c) Estat de Fluxes d’Efectiu  
d) Estat de Canvis en el Patrimoni Net 
e) Memòria 

 
El compte general format per la Intervenció Municipal serà sotmès a Informe de la Comissió 
Especial de Comptes , que estarà constituïda per membres dels diferents  Grups Polítics 
integrants de la Corporació. 
 
D’acord amb els articles 208 a 212 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de  5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local i altres disposicions concordants en relació a la 
tramitació i el contingut.  
 
Examinada la documentació que integra l’expedient, concretament els estats i comptes de 
cadascú dels ens que integren l’Entitat local, els seus annexes i la documentació 
complementària. 
 
Atès que no hi ha hagut al·legacions, ni reclamacions en el període d’exposició pública. 
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Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal, en conseqüència es proposa l’adopció del 
següent acord: 
 
PRIMER .- Aprovar el  Compte General de l’Entitat local , i de les Societats Municipals GTI, 
SA, PRESEC, SA, GAVANENCA D’OBRES, SL (en liquidació), i GAVA TV , SL, (en 
liquidació), corresponent a l’exercici 2014, en els termes que figuren a l’expedient i que es  
donen per reproduïts. 
 
SEGON.- Retre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local  a la Sindicatura  de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2015 d’acord amb l’article 212.5 del TRLLRHL.  
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), cap en contra i onze (11) 
abstencions (4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, 
atenent que es tractava d’un acord relacionat amb l’anterior mandat i que hi havia 
regidors que debutaven en aquesta nova legislatura va fer una explicació del procés 
pel qual s’arribava a l’aprovació del compte general. 
 
 
Tot seguit, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va manifestar 
que l’aprovació inicial del compte general l’havia fet la corporació precedent i ara 
s’havia constituït, feia ben poc, un nou consistori, amb un nou grup municipal del 
PP i un nou escenari polític. Per aquest motiu, va anunciar que el seu vot seria 
d’abstenció per tal de poder analitzar millor els exercicis posteriors i fer-hi 
al·legacions. 
 
Al mateix temps va recomanar --en la mateixa línia que feien altres ajuntaments—
que quan coincidís l’aprovació del compte general amb un període electoral, es 
posposés la seva votació, per tal de disposar de més temps per analitzar-ho.  
 
 
Per la seva banda, el grup municipal d’ERC, mitjançant el regidor Albert Massana, 
va expressar la valoració del compte general que es podia fer en base a la 
documentació analitzada. En aquest sentit, digué que l’empresa  municipal GTI, 
SA, constituïa l’element més feble de l’estructura econòmica municipal, amb unes 
despeses que superaven els ingressos, a més de comptar amb un deute molt elevat. 
Va posar de relleu que l’informe dels auditors ja assenyalava que disposava d’uns 
46 milions d’euros però de difícil realització immediata. A més, la capacitat de la 
societat per fer front als seus passius, a curt termini, restava condicionada al 
compliment de les previsions d’ingressos, i en darrer terme, al suport financer que 
pogués donar-li l’ajuntament. 
 



 4 de 44

D’altra banda, va dir que el canvi en les correlacions de forces en l’àrea 
metropolitana podia posar en perill l’operació de venda preacordada per tal de 
saldar el deute de 7,1 milions. 
 
Pel que fa l’empresa municipal PRESEC, SA, dedicada als serveis, va indicar que 
el 70% de la despesa corresponia a sous i per això va demanar que l’impacte de 
l’activitat sobre la ciutat es correspongués amb els costos. Per això, va dir que calia 
millorar i optimizar procediments per reduir costos sense reduir l’eficàcia de 
l’empresa i al mateix temps, augmentar la valoració social de la feina dels 
treballadors 
 
En relació als comptes municipals, es va fer ressò del deute municipal, que en el 
cas del deute a llarg termini arribava fins a un 90% dels ingressos. 
 
Considerava que existia una gran desviació del compte general degut en bona part a 
les modificacions de crèdits, les quals havien suposat un augment del 14% de la 
despesa encara que --va reconèixer-- havia estat absorbida pels ingressos. 
 
Per acabar va avançar que farien un vot d’abstenció amb l’objectiu de demanar 
unes previsions més realistes de despeses i ingressos. 
 
 
En el torn del grup municipal de C’s, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va prendre la 
paraula per dir que la formació política que representava ja havia exposat en altres 
ocasions el que pensaven de la situació de les diferents empreses municipals i 
considerava que el regidor precedent havia fet una descripció molt ajustada de les 
mateixes. 
 
Considerava que la empresa PRESEC, SA, estava en un moment crucial i coincidí 
en que calia fer una renovació de la maquinaria de la que disposava per tal de poder 
desenvolupar la seva tasca. En aquest sentit, va posar l’accent en la manca de 
previsió de reserva per part de l’equip de govern. 
 
Pel que feia al deute municipal creia que no feia falta tornar a repetir el mateix que 
s’acabava d’exposar atès que ja havia quedat prou clar. 

 
D’altra banda, en la mateixa línia que havia dit la representant del grup del PP, hi 
havia persones que tot just començaven com a regidors en aquesta legislatura i no 
havien tingut el temps suficient per analitzar-ho. 
 
Per tot l’anterior, va manifestar que el conjunt de regidors del grup municipal que 
representava farien un vot d’abstenció en l’acord. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Jordi Tort, per respondre al sr. Massana que l’execució 
del pressupost es va valorar al mes de març. Així, va assenyalar que, d’una banda 
hi havia 4,9 milions d’euros de romanent de tresoreria generats al 2014, dels quals, 
600.000 euros s’estaven destinant a inversions per a la ciutat. D’altra banda, la 
reducció del deute era prou evident atès que s’havien reduït els 51,5 milions 
d’euros del 2013 fins a 44 milions d’euros al 2014. 
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A més, assenyalà que si bé al 2013 els pagaments a proveïdors es feien  a una mitja 
de 44,89 dies, a finals de 2014 la xifra s’havia minorat a tan sols 20 dies, fet que 
mostrava la bona gestió per part de la tresoreria de l’ajuntament. 
 
 
 

3 - DONAR COMPTE DECRET D’ALCALDIA  
 
Atès que l’article 37.8 estableix que l’alcalde o alcaldessa és el president nat de totes les 
comissions i que no obstant això, podrà delegar-ne la presidència efectiva mitjançant decret, del 
qual en donarà compte al Ple. 
 
Atès que en data 7 de juliol de 2015 l’alcaldessa va dictar un decret pel qual es nomenaven 
president/tes efectius/ves de les comissions informatives. 
 
Per tot això,  aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides,  proposa al 
Ple de l'Ajuntament: 
 
Tenir coneixement del Decret de l'Alcaldia de data 7 de juliol de 2015 pel qual es nomenaven 
president/tes efectius/ves de les comissions informatives. 
 
 
4 - REESTRUCTURACIÓ PRÉSTEC  CAIXABANK S.A.  
 
PRIMER.-  Contractar amb CAIXABANK S.A. un préstec per un import de 6.850.000 .- 
Euros, destinat a substituir el contracte de crèdit vigent amb la mateixa entitat  i aprovar la 
formalització del mateix amb les condicions definides pel  principi de prudència financera : 
 

• Import: 6.850.000.- € 
• Liquidació quotes : trimestral 
• Carència d’amortització: 1 any  
• Termini: 9 anys (1 carència + 8 amortitzacions) 
• Tipus d’interès:   Euribor 3 mesos + 0,904% 
• Sense comissions 

 
SEGON.-  Mantenir el Pla de Sanejament Financer aprovat pel Ple de 25/4/2013, d’acord amb 
el preceptuat a l’article 53.3 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat 
per Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i la DA 73.1 de la Llei de Pressupostos per a 
l’exercici 2.013. 
 
TERCER.-  Condicionar el compliment del present acord a l’autorització per la Direcció 
General de Política Financera i Assegurances de la Generalitat de Catalunya. 

 
QUART.- Autoritzar la senyora Alcaldessa , al seu substitut si escau,  i el Tinent d’Alcalde de 
l’Àmbit de Nova Governança i Economia, Sr. Jordi Tort i Reina, per a què –qualsevol dels 
mateixos indistintament- resolgui quantes incidències poguessin plantejar-se; firmar els 
documents necessaris; formalitzar els oportuns contractes de l’operació de préstec, i fer les 
disposicions que convinguin. 
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L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i 
cinc (5) abstencions (3 ERC i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va 
realitzar una exposició del punt i tot seguit, va prendre la paraula la sra. mónica 
Parés, regidora del grup municipal del PP, per dir que el préstec tornava a posar en 
evidència la mala gestió que es feia a l’empresa municipal GTI, SA, recordant que 
la formació política que representava havia demanat en varies ocasions la seva 
dissolució.  
 
Afegí que tota gestió municipal hauria de perseguir la manca d’endeutament però, 
si això no era possible, l’endeutament s’havia de fer en les millors condicions 
bancàries. Atès que la reestructuració del préstec bancari pretenia una menor 
càrrega financera va avançar que votarien a favor de l’aprovació de l’acord. 
 
 
A continuació va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal 
de Ciutadans, qui va exposar que el crèdit estava relacionat directament amb 
l’adquisició i ampliació d’accions de l’empresa municipal GTI, SA. Va recordar 
que en aquell moment l’equip de govern va dir que era molt interessant i la 
formació política de C’s va respondre que fora bo que dita ampliació s’obrís a la 
totalitat de la població de Gavà per beneficiar-se d’aquesta suposada operació 
interessant. 
 
Va dir que les condicions del préstec pràcticament es mantenien invariables llevat 
del tipus d’interès, el qual baixava de manera sensible, fet que faria disminuir la 
feixuga carrega financer de l’ajuntament i per aquest motiu, hi votarien a favor. 
 
 
Prengué de nou la paraula el sr. Jordi Tort per manifestar que durant el primer any 
l’impacte de l’estalvi suposaria  uns 200.000 euros per les arques de l’ajuntament. 
 
 

 
5 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM. 
8/2015 DE L'AJUNTAMENT PRESSUPOST GENERAL 2015 
 
FONAMENTS DE DRET  
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
 
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
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Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
FETS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2015, en sessió celebrada el dia 18 de desembre de 2014. 
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit a aplicacions de despesa de subvencions nominatives. 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
amb una operació de crèdit i amb baixes de crèdit. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar es proposa l'adopció del següent acord: 
 
PRIMER.  Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit a noves 
aplicacions de subvencions nominatives del Pressupost de l’Ajuntament 2015, amb el detall per 
aplicacions que figura a continuació i per un import total de 2.100 € d’acord amb l’estructura 
següent: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
SEGON. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost 
de l’Ajuntament 2015, finançat amb baixes i amb nous ingressos, amb el detall per aplicacions 
que figura a continuació i per un import total de 20.990,00 €, d’acord amb l’estructura següent: 
 
 
 
 

T R A NS F -T R A NS F -T R A NS F -T R A NS F -

E x .E x .E x .E x . Ap lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s a De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió Im p o rtIm p o rtIm p o rtIm p o rt

2015 60015.2310B.226990115Atenció cooperació i desenvolupament 2.100,00

Total 2.100,00

T R A N S F +T R A N S F +T R A N S F +T R A N S F +

E x .E x .E x .E x . De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió Im p o rtIm p o rtIm p o rtIm p o rt

2015 60015.2310B.480000215Subv Fons Català de Cooperació al Desenvolupament2.100,00

Total 2.100,00

A p lic a c ió  A p lic a c ió  A p lic a c ió  A p lic a c ió  

d e s p e s ad e s p e s ad e s p e s ad e s p e s a
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TERCER.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions 
i al· legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al· legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 8/2015 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2015. 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit 
(8) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part del sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va intervenir la sra. Mónica Parés, 
regidora del grup municipal del PP, qui va dir que s’abstindrien en la votació no 
tant per la modificació de crèdits ja que consideraven que cada subvenció havia 
d’estar vinculada a una entitat si no més aviat per l’objecte de la subvenció. En 
aquest sentit, creia que s’havia de replantejar les subvencions en cooperació 
incrementant les subvencions a proximitat 
 
Per acabar, va demanar estudiar la substitució de determinades subvencions per 
convenis donat que així es pot adquirir un major compromís amb les entitats per tal 
que tingui projectes a la nostra ciutat. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de Ciutadans, per dir que el criteri de l’equip de govern era distribuir les 
partides una mica genèriques i després fer l’assignació específica de cadascuna, 
qüestió a la que no tenien res a dir però, els hi havia cridat l’atenció els 600 euros 
previstos pel Gavamon que ara es passaven íntegrament a la subvenció de 

Annex de Modificacions Pressupostàries per Crèdit E xtraordinari (art.36 RD500/1990)

Finançament

E x .E x .E x .E x . De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió

2015 60015.2310B.480000315Subvencions Vacances en Pau 3.725,00

2015 60015.2310B.226990115Atenció cooperació i desenvolupament 16.665,00

2015 60015.2317A.226990315 Gavamón 600,00

Total 0,00 20.990,00

Noves aplicacions de despesa

E x .E x .E x .E x . Ap lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s aAp lic a c ió  d e s p e s a De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió Im p o rtIm p o rtIm p o rtIm p o rt

2015 60015.2310B.480000615Subvencio a ACAPS Gavà 7.665,00

2015 60015.2310B.480000515Subvencion a Delegación Saharaui para España 6.725,00

2015 60015.2310B.462000215Conveni Aj. Viladecans - Xarxa de municipis- Marroc 6.000,00

2015 60015.2317A.480140315 Subvencio Agrupació Fotogràfica de Gavà 600,00

Total 20.990,00

Co n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t e

/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió

No u sNo u sNo u sNo u s

    In g re s s o sIn g re s s o sIn g re s s o sIn g re s s o s

B a ix e s  B a ix e s  B a ix e s  B a ix e s  

p e r  p e r  p e r  p e r  

a n u l.la c ióa n u l.la c ióa n u l.la c ióa n u l.la c ió
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l’Agrupació Fotogràfica de Gavà.  És a dir, es tenia una dotació pressupostària de 
l’Ajuntament que es destinava íntegrament a una associació per tal que aquesta 
última la donés íntegrament com a premis. En poques paraules considerava que era 
buscar les pessigolles. 
 
És per això que creia que aquests premis de concurs de fotografia els hauria de 
donar l’ajuntament directament atès que estan vinculats al Gavamon i tindrien que 
ser igual que els que es donen per curtmetratge i els de creació d’imatges. 
 
Per tot l’anterior, va anunciar que el vot de la formació política que representa seria 
d’abstenció. 
 
 
De nou intervingué el sr. Jordi Tort, qui digué que si bé prenien nota per properes 
edicions va voler explicar que es tractaven de diferents premis i la voluntat 
municipal de articular-ho d’aquesta manera responia a donar suport a les activitats 
culturals atès que l’Agrupació Fotogràfica de Gavà, a banda de donar premis, 
també feia altres activitats al Gavamon com ara exposicions, entre d’altres. 

 
 
 
6 - INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALUACIÓ DEL COMPLIMEN T DE 
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL  DE DEUTE VIU 
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART 
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA LIQUIDACIÓ 
DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2014 
 
En aplicació de l’article 15.3 de l’Ordre HAP/2015/2012, d'1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es dona 
compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla 
de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen 
part del sector Administracions Publiques, en relació a la Liquidació del Pressupost de l’exercici 
2014. 
 
 
7 - ACTUALITZACIÓ DEL INVENTARI COMPTABLE A 31 DE D ESEMBRE DE 2014 
 
Atès el que determina l’article 32 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les 
Administracions Publiques, respecte dels béns mínims que han d’integrar l’inventari patrimonial 
de les entitats locals, que haurà de fer-se fent constar amb suficient detall les mencions 
necessàries per a la seva identificació. 
 
Atès la redacció de l’article 222 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el 
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, pel que fa a la necessitat de dur 
un inventari del béns municipals i la seva actualització. 
 
Atès allò que regula el capítol segon del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, respecte la informació que s’ha de fer constar segons 
la naturalesa del bé registrat i la agrupació per epígrafs que s’ha d’utilitzar per classificar-los.  
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Atès que la norma d’aplicació per a la comptabilització dels fets econòmics i patrimonials fins 
al 31 de desembre de 2014, data en que es realitza l’actualització de l’Inventari, és de l’Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, per la que s’aprova la Instrucció del model normal de 
comptabilitat local. 
 
Atès el que disposa la seva regla 16, segons la qual, l’entitat comptable haurà de comptar amb 
d’oportú inventari de béns i drets que, de conformitat amb la legislació patrimonial, detalli de 
forma individual els diversos elements de d’immobilitzat que té registrats en la seva 
comptabilitat i que en el cas que no existeixi la necessària coordinació entre la comptabilitat i 
l’inventari, l’entitat haurà de comptar amb un inventari específic, de caràcter comptable, per 
detallar individualment el seu immobilitzat. 
 
Atès el que determina la regla 18 i 19 de la mateixa norma, respecte de les condicions 
d’aplicació de les amortitzacions i les seves regles de càlcul. 
 
Atesa la redacció de l’article 19 de les Bases d’Execució del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Gavà per l’exercici 2013, respecte dels criteris per a determinar l’amortització 
dels elements d’immobilitzat, i l’article 35, que regula les altes i baixes així com la translació a 
la comptabilitat municipal de la informació patrimonial resultant. 
 
Atès que, per tal de obtenir el valor l’inventari a data de 31 de desembre de 2014, cal incorporar 
en el registre d’Inventari els fets amb transcendència patrimonial ocorreguts durant l’exercici de 
2014. 
 
Vistos els registres d’inventari a 31 de desembre de 2014, una vegada incorporats tots els fets 
amb transcendència econòmica i patrimonial ocorreguts en l’exercici de 2014. 
 
Vista la liquidació del pressupost de despeses de 2014 de l’Ajuntament, respecte als valors 
corresponents a les inversions efectuades, de la que es desprèn la classificació per comptes 
comptables que, atesa la parametrització del sistema d’informació comptable no es correspon en 
alguns aspectes, als que correspondria segons la classificació que es dur a terme per a l’inventari 
comptable, i per tant correspon fer les oportunes reclassificacions. 
 
Vist l’informe del Cap de Pressupost i Control Intern al respecte emès el 10 de juliol. 
 
En base a tot això i en virtut a les atribucions que tinc conferides en virtut del Decret de 
l'Alcaldessa DE1641/2015, de 16 de juny, es proposa al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
Primer,- Incorporar els moviments que consten en l’annex 1 a l’Inventari comptable de 
l’Ajuntament a data de 31 de desembre de 2014, quedant el seu valors com es detalla a 
continuació per epígrafs, segons la classificació del l’article 106 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. Tot plegat amb un 
valor net comptable de dos-cents quaranta nou milions quatre-cents setanta cinc mil cinc-cents 
setanta dos euros i trenta-cinc cèntims (249.475.572,35 €). 
 

Epígraf Denominació epígraf 
Valor 

Adquisició 
Amortització 
Acumulada 

Import  Net  

11a Parcs i Jardins 46.626.973,99 0,00 46.626.973,99 
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11b Places i vials urbans 73.964.196,37 11.494.233,95 62.469.962,42 
11c Vials no urbans 2.668,00 310,22 2.357,78 
11e Béns revertibles 32.020,34 7.745,41 24.274,93 
12a Immobles domini públic 110.424.228,59 17.980.743,79 92.443.484,80 
12c1 Mobles domini públic 3.187.378,49 2.829.888,75 357.489,74 
12c2 Equips informàtics 2.062.869,27 1.865.994,27 196.875,00 
12c3 Vehicles 633.220,59 568.491,94 64.728,65 
12c4 Maquinària, instal· lacions i utillatge 550.475,89 453.086,08 97.389,81 
12d3 Propietat comercial 16.085,59 3.267,65 12.817,94 
12d4 Aplicacions informàtiques 1.227.811,33 1.106.360,74 121.450,59 
12f Béns revertibles 6.822.050,21 14.779,93 6.807.270,28 
31 Immobles patrimonials 7.886.720,13 16.682,62 7.870.037,51 
35 Quot., parts aliq.títols capital emp. 12.753.712,25 0,00 12.753.712,25 
 TOTAL AJUNTAMENT DE GAVÀ 266.190.411,04 36.341.585,35 229.848.825,69 

 
31 Immobles patrimonials 19.626.746,66 0,00 19.626.746,66 
 TOTAL PATRIMONI MUNICIPAL 

DEL SÒL I HABITATGE 
 
19.626.746,66 

 
0,00 

 
19.626.746,66 

 
 
 TOTALS AJUNTAMENT DE GAVÀ 

MES    PATRIMONI MUNICIPAL 
 DEL SÒL I HABITATGE 

 
 
285.817.157,70 

 
 
36.341.585,35 

 
 
249.475.572,35 

 
Segon.- Registrar els assentament que es detallen en l’annex 2,  per tal d’adequar els registres 
incorporats en el sistema d’informació comptable amb els que correspondrien amb els criteris de 
l'Inventari Comptable. 
 
Tercer.-  Registrar els següents  assentaments per a recollir el moviment d’Obres en curs que 
passen a estar al servei ciutadà o lliurats a l’ús general. 
 

     

Compte Descripció compte DEURE HAVER
109 Patrimoni lliutat a l'ús general 199.793,74
201 Infraestructura i béns destinats a l'ús general 199.793,74
2213 Altres construccions 214.171,03
2215 Construccions en curs 214.171,03

Totals 413.964,77 413.964,77 
 

Quart-   Registrar els següents assentaments per a recollir la baixa d’elements ja amortitzats 
resultants de la revisió física de l’inventari. 
 

Compte Descripció compte DEURE HAVER
2280 Elements de transport 181.740,85
282 Amortització acumulada del immobilitzat material 181.740,85

Totals 181.740,85 181.740,85  
 
Cinquè.- Que cal registrar els següents assentaments per a recollir l’amortització de l’exercici. 
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Compte Descripció compte DEURE HAVER
281 Amortització acumulada del immobilitzat immaterial 81.382,67
282 Amortització acumulada del immobilitzat material 2.386.821,54
681 Amortització de l'immobilitzar immaterial 81.382,67
682 Amortització de l'immobilitzar material 2.386.821,54

Totals 2.468.204,21 2.468.204,21 
 

Sisè.- Que s’ha de comunicar als serveis de comptabilitat els assentaments descrits en els punts 
immediatament anteriors per a la seva inclusió en el sistema d’informació comptable de 
l’Ajuntament, per tal que en sigui coherent amb els registres que consten en l’Inventari 
Comptable.  
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), quatre (4) en contra (C’s) i set 
(7) abstencions (3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va 
realitzar fer una breu exposició del punt i tot seguit, va prendre la paraula la sra. 
Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, per manifestar que no 
discutirien sobre els valors comptables del béns però en canvi, tal i com ho havien 
fet en l’anterior mandat, discrepaven dels criteris emprats en la determinació del 
patrimoni municipal de sòl i d’habitatge, esperant solucionar les controvèrsies en 
aquesta legislatura tot treballant des de la transparència. Mentrestant, va avançar 
que farien un vot d’abstenció.  
 
 
Seguidament, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de la formació política de C’s, va 
manifestar que era prou evident la diferència de criteris envers la valoració i 
referència del patrimoni municipal de sòl i d’habitatge amb l’equip de govern. A 
més, estaven a l’espera del que pogués decidir l’Oficina Antifrau i, per aquest 
motiu, votarien en contra de l’aprovació de l’acord. 
 
 
El sr. Jordi Tort, va posar a disposició del sr. Ibáñez el departament d’intervenció 
per tal de que veiés quin sistema s’emprava per calcular les valoracions.  
 
 

8 - APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DE CURSOS I TALLERS DE LA CASA 
GRAN, CENTRE D'INFORMACIÓ I RECURSOS PER A JOVES DE  GAVÀ PER AL 
MESOS D'OCTUBRE A DESEMBRE 
 
Primer  
 
El Tècnic de Joventut ha emès informe informe mitjançant el qual exposa, de manera resumida: 
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La Casa Gran és un equipament públic que constitueix un marc físic per a la que podràs realitzar 
activitats informatives, formatives, socials i culturals relacionades prioritàriament amb la 
temàtica juvenil. 
  
La funció de l’equipament i les propostes de tallers, estan emmarcades en el Pla Local de 
Joventut 2012-16, aprovat per la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Gavà en sessió 
celebrada el dia 27 de març de 2012. Aquest Pla que té per objecte la planificació de les 
polítiques locals de joventut per a la present legislatura amb la finalitat última de construir un 
municipi que ofereixi al jovent les oportunitats, els recursos i els serveis suficients per viure 
plenament la seva condició juvenil, promoure el seu desenvolupament integral com a persones, 
els seus processos d’emancipació i la seva plena ciutadania. 
  
Una de les accions del Pla Local de Joventut de l’Ajuntament de Gavà és la programació 
d’activitats de dinamització i activitats, que incorporen la programació d’accions formatives i 
lúdiques durant el període del curs escolar, amb una programació formativa complementària per 
als i les joves de la ciutat. 
  
Per tant, l’aprovació del Pla Local de Joventut implica la posada en marxa d’aquestes activitats.  
  
Per aquest motiu proposa portar a terme una sèrie d’activitats, pel preu que tot seguit es 
detallen: 
  

ACTIVITATS 
PREU 
PERSONA 
CURS 

Curs d'After Effects 10 € 

Curs de break 10 € 

Taller d'scrap 10 € 

Taller d'il.lustració 10 € 

Dansa del ventre 10 € 

Make up Halloween 5 € 

Taller de reposteria 5 € 

 
Segon 
 
L'Interventor ha elaborat la memòria econòmica financera, així com, l'estudi de costos per a la 
determinació del grau de cobertura dels preus públics. 
 
CONSIDERACIONS JURÍDIQUES  
 
1. L'article 41 del Real Decreto Legislativo2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós 
de la Llei d'Hisendes Locals, estableix que “les entitats locals poden establir preus públics per la 
prestació de serveis o la realització d'activitats de la seva competència, sempre que no concorri 
cap de les circumstàncies especificades a l'article 20.1.b) d'aquesta Llei”. 
 
2. L'article 47 de la mateixa norma, disposa que l'establiment o modificació dels preus públics 
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultats de delegació, en la 
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Comissió de Govern, conforme a l'article 23,2b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local. 
 
 
La Comissió Informativa de Nova Governança i Economia, de data 20 de juliol de 2015 va 
informar favorablement els preus públics de cursos i tallers de La Casa Gran. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, a proposta del tinent d’alcalde de l’Àmbit de Benestar i 
Acció Social, s'acorda: 
 
Primer. Aprovar la proposta de preus públics de l'Ajuntament de Gavà relatius a cursos i tallers 
de La Casa Gran, centre d'informació i recursos per a joves de Gavà. 
 

ACTIVITATS  PREU PERSONA CURS 

Curs d'After Effects 10 € 

Curs de break 10 € 

Taller d'scrap 10 € 

Taller d'il.lustració 10 € 

Dansa del ventre 10 € 

Make up Halloween 5 € 

Taller de reposteria 5 € 

 
Aquests preus públics seran aplicables a partir de la seva aprovació i el seu període de vigència 
es mantindrà mentre no se n'acordi la modificació o la derogació. 
 
Segon. Trametre una còpia d'aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a 
la seva publicació. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, i 2 CiU), cap en contra 
i quatre (4) abstencions (2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Una vegada realitada, per part del sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de 
l’Àmbit de Benestar i Acció Social, l’exposició del punt, va intervenir la sra. 
Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, qui va dir que revisant els preus 
públics i la cobertura que es donava del servei s’adonava que només s’ocupava de 
mitja un 14,64 % dels mateixos. Des de la formació política que representava 
pensaven que s’hauria de cobrir una major part del seu cost tot i entendre que 
aquestes activitats estaven adreçades a joves de la ciutat pensava que els govern 
municipal es podia preocupar per aquest col3lectiu d’una manera més àmplia. En 
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aquest sentit, proposaven altres beneficis pel joves com ara a accedir a equipaments 
municipals, com ara els esportius o culturals amb un carnet amb bonificació. 
 
Finalment, va tornar a reclamar més oferta d’oci, cultura i esports per als joves així 
com emprar uns nous mitjans de comunicació amb el jovent a través dels beneficis 
que avui en dia tenen les xarxes socials.  
 

 
9 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LL OCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2015  

 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que 
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius similars. 
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria 
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball. 
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al 
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la 
relació de llocs de treball. 
 
L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret 
Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball. 
 
De conformitat amb el que disposa l'art. 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de 
les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte de negociació atès que 
conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les retribucions del personal, la 
classificació dels llocs de treball, els sistemes de provisió i promoció professional, així com 
d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del personal. 
 
Vist l'informe del Cap de Recursos Humans de data 16 de juliol de 2015. 
 
Vist l'informe del Secretari de la corporació i de l'Interventor municipal de data 16 de juliol de 
2015. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció dels 
següent acord: 
 
Primer.- Modificar lla denominació, les característiques i funcions del lloc de treball de 
Director/a de mercats, turisme i concessions administratives (fitxa PEUMAPE/CASP-04) 
d'acord amb els següents criteris: 
Àrea: Comerç, civisme i promoció de la ciutat 
Denominació: Director/a de mercats, turisme i concessions administratives 
Funcions: 
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• Executar les polítiques relacionades amb el turisme i la promoció de la ciutat. 
• Assessorar i col·laborar amb agents públics i privats per a la difusió turística. 
• Elaborar i presentar propostes per al projecte de pressupost, el pla de treball i les 

memòries informatives. 
• Fer el seguiment de l’estat d’execució dels programes i els pressupostos. 
• Programar els projectes/activitats, la promoció i difusió en els mercats i el turisme 

establint els recursos econòmics, humans i materials necessaris per dur-ho a terme 
d’acord amb el calendari establert. 

• Elaborar noves línies d’actuació, propostes de gestió i processos de treball per tal de 
millorar l’assoliment dels objectius fixats. 

• Assessorar en relació a la gestió dels mercats municipals, les concessions 
administratives i el turisme tant a la pròpia àrea com a la resta de l’organització així 
com a entitats externes. 

• Assistir a les reunions de la ponència tècnica de l'Àmbit de ciutat i territori. 
• Representar els mercats municipals i el turisme de la ciutat davant de les diverses 

administracions així com assistir a les reunions i actes necessaris. 
• Donar suport i assessorar al cap del departament de salut pública i concessions 

administratives en el desenvolupament dels programes, campanyes informatives, 
campanyes d'inspecció 

• I, en general, altres de caràcter similar que li siguin atribuïdes. 
 
Conceptes retributius: 

• Sou i triennis d’idèntica quantia que la fixada per al grup C1 a la Llei de Pressupostos 
generals de l’Estat per a l’exercici corresponent. 

• Complement de destinació: 20 
• Complement específic: 18.346,16 euros anuals 

 
Segon.- Modificar el lloc de treball de Director/a tècnica de comerç i fires (fitxa 
PEUMAPE/CASP-16) amb l'objecte d'incorporar a les funcions bàsiques del lloc de treball les 
corresponents a l'àmbit de la promoció turística de la ciutat que tot seguit s'indica: 
 

• Identificar i analitzar els actius i el potencial turístic i de promoció de la ciutat. 
• Coordinació de la planificació i desenvolupament de les accions relacionades amb la 

promoció turística de la ciutat. 
• Coordinar i fer el seguiment del pla d'acció local de turisme de la ciutat. 
• Donar suport tècnic en l'elaboració i execució dels projectes relacionats amb l'activitat 

turística. 
 
Tercer.- Crear el lloc de treball de Tècnic Auxiliar d'eAdministració (fitxa PRE-03bis) i 4 llocs 
de treball d'Administratiu/va d'administració general (fitxa CPE/COO-00). La creació d'aquests 
llocs de treball en cap cas suposarà un increment de la dotació de recursos humans a la plantilla 
de personal perquè seran coberts mitjançant la realització de processos de promoció interna. 

 
Quart.-  Sotmetre l'acord d'aprovació a informació pública mitjançant un anunci al Butlletí 
Oficial de la Província, per a la formulació de possibles al·legacions o reclamacions durant el 
període de quinze dies hàbils a comptar des del següent a la data de la publicació. 
 
Cinquè.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període d'informació 
pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. 
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Sisè.- Notificar aquesta resolució al departament de Recursos Humans, a les Seccions Sindicals, 
Junta de Personal i Comitè d'empresa de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), sis (6) en contra (4 
C’s i 2 GSSP) i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va 
manifestar que el funcionari en situació administrativa de serveis especials que 
ocupava la plaça de director de mercats havia sol·licitat el seu reingrés al servei 
efectiu i com que aquest lloc de treball portava inactiu des del 1990, havia calgut 
fer una revisió en profunditat del seu contingut incorporant noves competències 
essent revisant també el  lloc de treball de la Directora tècnica de comerç i fires. 
D’altra banda, també es creava el lloc de treball de Tècnic Auxiliar 
d’Administració i 4 llocs de treball d’Administratiu. 
 
 
A continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va desitjar 
que cadascuna de les persones nomenades o reubicacades complissin les seves 
responsabilitats amb la professionalitat i transparència que se’ls suposa i entenent 
que es tractava d’una decisió de l’equip de govern en la que la formació política 
que representava no tenia cap tipus de decisió va dir que farien un vot d’abstenció.  
 
 
En el torn del grup municipal de GSSP el sr. Miguel Herrera, en primer lloc, va 
voler deixar palès que no els hi semblava correcte fer una única votació quan 
entenien que eren tres punts diferents. Dit això, va mostrar la seva conformitat amb 
els punt segon i tercer de l’acord, lloant que la Directora tècnica no hagués 
augmentat el seu sou malgrat haver-li incrementat les seves funcions, fet que 
contrastava amb el lloc de treball de Director de mercats que augmentava el seu 
salari en més de 4.000 euros.  
 
El fet que el sr. Ferran Pestaña, ex-càrrec de confiança de l’equip de govern durant 
25 anys tornés a ser director de mercats els hi generava diverses preguntes com ara 
si per decència política o una qüestió d’imatge no hauria d’haver renunciat a 
l’augment de sou el sr. Pestaña? o potser no li va ser plantejada dita qüestió per que 
ell la pogués haver meditat?  
 
Tenint en compte que feia 25 anys que la plaça no s’ocupava, era necessari 
mantenir aquest lloc de treball amb un cost de 40.000 euros anuals?  
 
D’altra banda, afegí que ningú no estava fent les funcions de Director de mercats ni 
constava la seva atribució a cap càrrec tècnic o polític en la relació de llocs de 



 18 de 44

treball preguntant-se per què no s’havia amortitzat la plaça tal i com ho permet la 
llei si feia més de 25 anys que no l’ocupava ningú? 
 
Per acabar, va formular una pregunta relativa a per què els enganyaven dient que 
anaven a disminuir el número de places de personal de confiança quan el que 
estava succeint era que estaven canviant un lloc de confiança a una plaça de 
funcionari. 
 
 
El sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d’ERC, en relació al punt digué 
que la formació política que representava estava d’acord en la dinamització del 
turisme així com en la promoció de la ciutat. 
 
Al mateix temps també va mostrar la seva satisfacció per la consolidació dels 
diversos llocs de treball que incloïa l’acord. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, va manifestar que, al 
seu parer, l’increment de la retribució en 4.800 euros de la fitxa de Director tècnic 
de mercats no estava justificat. 
 
D’altra banda, també els hi havia cridat l’atenció que en la fitxa de tècnic auxiliar 
d’administració electrònica perquè o bé les funcions bàsiques que se li demanen 
són massa exigents o bé creiem que se li deuria de demandar experiència no com 
auxiliar d’administració electrònica sinó experiència com a tècnic d’administració 
electrònica per tenir una mica la garantia de que pot complir les funcions bàsiques 
que s’indiquen a la mateixa fitxa. 
 
Pels motius exposats anteriorment la formació política que representava votaria en 
contra. 
 
 
Va tornar a prendre la paraula el sr. Jordi Tort, per dir que li semblava lamentable 
la posició del sr. Herrera en relació als drets del treballador en excedència que 
havia de tornar a la seva plaça. En aquest sentit, va dir que la corporació havia de 
garantir que un treballador pogués retornar a la seva plaça s’anomenés com fos, i 
en el cas present no hi havia, al seu judici, cap situació anòmala. 
 
D’altra banda, s’estava parlant d’un lloc de treball totalment adaptat en funcions i 
responsabilitats al sou que percebria, a l’igual que la resta de la plantilla. 
 
Respecte de la petició de votar de forma separada el contingut de l’acord va dir que 
seria inviable llavors fer-ho així pels prop de 600 treballadors amb els que 
comptava l’ajuntament i les empreses municipals. 
 
Per acabar, va dir-li que la seva intervenció havia estat demagògica ja que a 
Barcelona on governava el seu partit no aplicaven les normes que ara ells volien 
que s’apliquessin aquí.  
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10 - MODIFICACIÓ ESTATUTS DEL CONSORCI DE TURISME B AIX LLOBREGAT  
(Aprovació inicial)  
 
Antecedents 
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci de Turisme del Baix Llobregat del 
que l'Ajuntament de Gavà en forma part com a ens consorciat. 
 
Vist que el Consell Plenari del Consorci de Turisme del Baix Llobregat, en sessió celebrada el 
dia 25 de febrer de 2015, va acordar: 
 
«Atès que el Consorci de Turisme del Baix Llobregat és un ens públic de caràcter local i 
voluntari i de durada indefinida del qual formen part ajuntaments i ens locals, associacions 
empresarials i altres entitats interessades, l'objectiu del qual és ser el punt de referència de la 
política turística de la comarca, la seva planificació i la seva implementació, per contribuir al 
creixement econòmic de la comarca mitjançant el desenvolupament turístic de la comarca, 
afavorint la diversitat productiva, creant llocs de treball, i en definitiva riquesa i benestar pel 
conjunt del territori. 
 
Atès que en sessió plenària del Consell Comarcal del Baix Llobregat celebrada el dia 22 de 
febrer de 2000 s'aprovà la creació d'aquest Consorci de Turisme, quedant constituït formalment 
el 15 de juny de 2000. 
 
Atès que el Consorci, actualment, es troba format per el Consell Comarcal del Baix Llobregat, 
els Ajuntaments d'Abrera, Begues, Castelldefels, Cervelló, Collbató, Corbera de Llobregat, 
Cornellà de Llobregat, El Papiol, El Prat de Llobregat, Esparreguera, Esplugues de Llobregat, 
Gavà, La Palma de Cervelló, Martorell, Molins de Rei, Olesa de Montserrat, Pallejà, Sant Boi 
de Llobregat, Sant Climent de Llobregat, Sant Esteve Sesrovires, Sant Feliu de Llobregat, Sant 
Joan Despí, Sant Just Desvern, Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç dels Horts, Torrelles de 
Llobregat, Vallirana, Viladecans, i les entitats com la Cambra de Comerç, Indústria i 
Navegació de Barcelona, el Gremi d'Hostaleria de Castelldefels i Baix Llobregat Centre-Nord i 
Gremi d'Hostaleria de Viladecans, la Confederació d'Empresaris del Baix Llobregat. 
 
Vist l'informe emès pels Serveis Jurídics d'aquesta entitat en data 24 de febrer de 2015 motivant 
que la proposta de modificació dels estatuts sorgeix per la necessària adaptació a les 
modificacions normatives aprovades durant aquest període en matèria de règim local, tant en 
la Llei de Bases de Règim Local com en la Llei de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques, així com la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l'Administració local i la Llei 15/2014, de 16 de setembre de racionalització del sector públic i 
altres mesures de reforma administrativa i a qüestions pràctiques derivades del funcionament 
diari observat durant els anys previs d'existència del Consorci de Turisme del Baix Llobregat. 
 
Atès que la proposta definitiva d'estatuts ha estat redactada pels serveis de Secretaria d'aquesta 
entitat i informada favorablement pel Secretari. 
 
Vist l'article 322 del Decret179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals que estableix que la modificació dels estatuts del consorci, 
amb acord previ del seu òrgan superior de govern, ha de ser ratificada pels ens, les 
administracions i altres entitats consorciades i acordada amb les mateixes formalitats que les 
de l'aprovació. 
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Vista la proposta de modificació dels estatuts, de conformitat amb el document que s'annexa a 
aquest acord. 
 
L'article 313 del propi Reglament esmentat preveu que els acords d'aprovació i modificació 
d'estatuts s'han d'adoptar amb el vot favorable de la majoria absoluta de membres de la 
Corporació i s'han de publicar, juntament amb els estatuts, pel termini de trenta dies, 
mitjançant anuncis que s'insereixin en el Butlletí Oficial de la Província, el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i el tauler d'anuncis de la corporació, segons així ho disposa també 
l'article 160 del repetit Reglament. En aquest sentit es preveu un tràmit conjunt d'informació 
pública en els termes detallats en l'apartat tercer de la part dispositiva. 
 
Vista la Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 
públiques de Catalunya, i el 312 i ss. Del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el 
Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
Per tot això, aquesta Presidència proposa al Consell Plenari l'adopció del següents 
 
El Consell plenari en sessió de caràcter ordinària, celebrat el dia 25 de febrer de 2015 (9), i 
sense perjudici de l'aprovació de l'acta de la corresponent sessió, adoptà, entre d'altres, l'acord 
següent. 
 
ACORDS 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació dels estatuts del Consorci de Turisme del Baix 
Llobregat, de conformitat amb el text que s'adjunta i s'aprova simultàniament. 
 
SEGON.- Sotmetre aquest acord a informació pública per un termini de trenta dies hàbils 
mitjançant la publicació dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler d'edictes de la 
Corporació, en el benentès que la informació pública s'efectua també per compte de la resta 
d'entitats públiques consorciades sotmeses a aquest tràmit: Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, els Ajuntaments d'Abrera, Begues, Castelldefels, Cervelló, Collbató, Corbera de 
Llobregat, Cornellà de Llobregat, El Papiol, El Prat de Llobregat, Esparreguera, Esplugues de 
Llobregat, Gavà, La Palma de Cervelló, Martorell, Molins de Rei, Olesa de Montserrat, 
Pallejà, Sant Boi de Llobregat, Sant Climent de Llobregat, Sant Esteve Sesrovires, Sant Feliu 
de Llobregat, Sant Joan Despí, Sant Just Desvern, Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç dels 
Horts, Torrelles de Llobregat, Vallirana, Viladecans, 
 
TERCER.- Transcorregut el termini d'informació pública i resoltes -si s'escau- les al·legacions, 
el text serà elevat a aprovació definitiva. Es considerarà aprovat definitivament sense necessitat 
de posterior sessió plenària si transcorregut el tràmit d'informació pública no s'ha presentat 
cap al·legació al mateix.  
 
Un cop aprovats definitivament, els estatuts seran tramesos a tots els ens consorciats, als 
efectes de la seva ratificació i, un cop ratificats per la totalitat de les entitats membres, es 
procedirà a la seva publicació íntegra, moment a partir del qual podran iniciar la seva 
vigència. 
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QUART.- Facultar a l'Il·lm. Sr. President per a la signatura dels documents que siguin 
necessaris per a la formalització del present acord. 
 
CINQUÈ.- Comunicar el present acord així com el text íntegre dels estatuts modificats 
inicialment, als ens, les administracions i altres entitats consorciades, únicament als efectes del 
seu coneixement, en tant no s'hagi procedit a l'aprovació definitiva, que es comunicarà en quant 
sigui efectiva.» 
 
Atès que, examinades les modificacions dels estatuts proposades, les mateixes s'ajusten al que 
disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de 
l'Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector Públic i 
d'altres mesures de reforma administrativa. 
 
Atès que l'article 322 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que la 
modificació dels estatuts del Consorci, amb l'acord previ del seu òrgan de govern, ha de ser 
ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que per a la seva 
aprovació. 
 
Atès que l'article 313.2 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que els 
acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci, s'han d'adoptar amb el vot de la majoria 
absoluta de membres de la corporació. 
 
Atès que l'acord d'aprovació de la modificació dels estatuts proposada s'ha sotmès per part del 
Consorci de Turisme del Baix Llobregat a informació pública, de forma conjunta, pel termini de 
trenta dies, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 23 de març 
de 2015, sense que s'hagi presentat cap al·legació 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet a 
l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia 
i Promoció de la Ciutat, la proposta d'acord que més endavant es transcriu: 
 
Primer.- Ratificar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci de Turisme del 
Baix Llobregat, acordada pel Consell Plenari d'aquest Consorci, en sessió celebrada el dia 25 
de febrer de 2015, de conformitat amb el text estatutari que s'adjunta com annex al present 
acord. 
 
Segon.- Designar al sr. RAMON CASTELLANO ESPINOSA, tinent d'alcalde i president de 
l'Àmbit de Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat d'aquest Ajuntament, com a representant 
de la Corporació en el Consell Plenari del Consorci de Turisme del Baix Llobregat.  
 
Tercer.- Donar trasllat  d'aquest acord al Consorci de Turisme del Baix Llobregat, Parc 
Torreblanca, CN-340, 08980 Sant Feliu del Llobregat, per al seu coneixement i efectes 
escaients. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 PP i 2 CiU), cinc (5) en contra (3 
ERC i 2 GSSP) i quatre (4) abstencions (C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
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2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr, Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va 
realitzar fer una breu exposició del punt. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal 
del PP, per manifestar que la modificació que es duia a terme era necessària per 
donar compliment a una llei del govern espanyol.  
 
Com que la formació política que representava --digué-- defensava la legalitat i 
acatava  les normes votaria a favor de l’aprovació de l’acord.  
 
 
A continuació, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de GSSP, expressà 
que no li semblava correcta --malgrat haver-ho recomanat el Consorci-- aprofitar la 
modificació de l’estatut del Consorci de Turisme per designar als representants de 
l’ajuntament en l’esmentat consorci, doncs es tractaven de dues qüestions diferents.  
 
 
Per la seva banda, el sr. Andreu Pérez, regidor de la formació política d’ERC, va 
dir que si bé el grup municipal que representava no posava en qüestió el tema de la 
modificació dels estatuts del Consorci i havia qüestions que consideraven eren 
pròpies de cartipàs i s’havien col· locat  en el punt per la porta del darrera, raó per la 
qual, va avançar, votarien en contra de l’aprovació de l’acord. 
 
 
Arribat el torn del grup municipal de C’s, el regidor Miguel-Ángel Ibáñez va 
manifestar que estava d’acord amb la modificació dels estatuts del Consorci i no 
tindrien cap problema per votar-hi a favor però atès que en el punt segon estava el 
nomenament del representant –deixant clar que no tenien res en contra sobre la 
persona nomenada-- fent servir les atribucions del govern per nomenar a un 
membre del mateix equip, per la qual cosa, farien un vot d’abstenció.    
 
 
El sr. Jordi Tort va contestar al sr. Pérez que el Sr. Ramon Castellano era el tinent 
d’alcalde de l’Àmbit de Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat i el més lògic era 
que en el Consorci de Turisme del Baix Llobregat fos ell el representant de la 
corporació. 
 
Respecte de si havien d’anar els dos acords en un mateix punt va dir que consultat 
el departament de Secretaria aquest va respondre que es podia incloure tot en un 
mateix punt. 
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11 - MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL PAR C AGRARI DEL 
BAIX LLOBREGAT  
 
Antecedents 
 
Vista la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat. 
 
Vist que el Consell plenari del Consorci, en sessió de caràcter ordinària, celebrat el 21 d'abril de 
2015, va adoptar, entre d'altres, l'acord següent: 

 
«Atès que el Parc Agrari del Baix Llobregat és un espai que forma part de la Xarxa de 
Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona, on el desenvolupament de l'activitat 
agrària, de la funció ambiental i de l'ús social es compatibilitzen amb la preservació 
dels recursos naturals, equilibri ecològic i el patrimoni cultural. 
 
Atès que el Consorci es va constituir formalment en Sessió Plenària de tots els seus 
membres el 26 de juny de 1998, previ haver-se aprovat per tots els ens integrants la 
constitució de l'ens i els seus estatuts, que van ser publicats el 10 d'abril de 1998 al 
BOPB i en data 3.11.2007 es va publicar al BOPB una modificació estatutària 
motivada per la incorporació de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el 
Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca, i també per l'adaptació a les previsions 
de la normativa urbanística derivades de l'aprovació del Pla Especial i de les 
modificacions legislatives de règim local concernents al Parc. 
 
Atès que el Consorci, actualment, es troba format per la Diputació de Barcelona, 
Consell Comarcal del Baix Llobregat i Unió de Pagesos, com entitats promotores, 
conjuntament amb els ajuntaments de El Papiol, Molins de Rei, Sant Feliu de 
Llobregat, Sant Joan Despi, Cornellà de Llobregat, l'Hospitalet de Llobregat, el Prat 
de Llobregat, Castelldefels, Gavà, Viladecans, Sant Boi de Llobregat, Santa Coloma de 
Cervelló, Sant Vicenç dels Horts, Pallejà i la Generalitat de Catalunya, mitjançant el 
Departament que tingui atribuïdes les competències en agricultura i acció rural. 
 
Vista l'entrada en vigor de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l'administració local (LRSAL), el 31 de desembre de 2013, incideix 
notablement en la regulació dels consorcis, bàsicament, mitjançant la modificació de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (LBRL) i la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú (LRJAPC). 
 
Vista la Disposició final segona de la LRSAL afegeix una nova Disposició addicional 
vintena a la LRJAPC que estableix, entre d'altres, l'obligatorietat de fixar 
estatutàriament l'Administració pública a la que estarà adscrit cada Consorci, d'acord 
amb els criteris fixats a la pròpia LRSAL i referits a cada exercici pressupostari, i conté 
d'altres requeriments quant al seu règim orgànic, funcional i financer, raó per la qual 
és necessària la corresponent adaptació estatutària. A aquesta necessitat d'adaptació 
se suma la derivada de l'entrada en vigor, el 18 de setembre de 2014, de la Llei 
15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres mesures de 
reforma administrativa, que incorpora diverses previsions referides al dret de 
separació i dissolució dels consorcis que han de recollir-se en els seus estatuts. 
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Atès que el Ple de la Diputació de Barcelona, en les sessions de 30.10.14 i 20.11.14, va 
adoptar els acords núm. 135/14 i 152/14, mitjançant els quals, tot donant compliment a 
la DA 12a de la LBRL, en la redacció donada per la L 27/13, s'acorda la classificació 
dels ens vinculats o dependents de la Diputació de Barcelona que constitueixin el seu 
sector públic local, en els grups de classificació 1, 2 ó 3 i la fixació del nombre mínim i 
màxim dels membres dels òrgans de govern i d'administració, així com de la retribució 
bruta anual als efectes dels contractes mercantils i contractes d'alta direcció en relació 
amb els ens vinculats i dependents de la Corporació. 
 
Atès que conforme a aquests acords, el Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, 
com a ens vinculat i depenent de la Diputació de Barcelona i constituent del seu sector 
públic local, fou classificat en el grup 3. 
 
Atesos aquests antecedents, mitjançant Decret de la Presidència de la Diputació de 
Barcelona de 4.12.14, número 11790/14, es va encarregar a la seva Secretaria General 
l'elaboració d'un informe sobre l'adequació dels estatuts dels Consorcis integrats en el 
sector públic de la Diputació de Barcelona a la L 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local, alhora que s'encarregava a la 
Secretaria General i a la Intervenció General l'elaboració d'una proposta 
d'Instruccions sobre mesures i criteris per procedir a l'adaptació dels estatuts, així com 
els respectius projectes d'articulat de les modificacions estatutàries que es 
consideressin necessàries, per a la qual cosa es facultava als responsables de la 
Secretaria General i la Intervenció General per formular les consultes que 
consideressin adients a les Direccions i Gerències dels Consorcis afectats, així com a 
les Direccions, Gerències i Serveis de la mateixa Diputació de Barcelona. 
 
Vista la documentació que s'adjunta a l'expedient que recull identificades les 
modificacions que s'introdueixen als Estatuts del Consorci amb les consideracions 
jurídiques que s'hi recullen i el document de proposta dels Estatuts. 
 
Vist el procediment per a la Modificació dels Estatuts que a continuació es detalla: 
 
1ª Fase, el projecte de modificació d'estatuts haurà de sotmetre's als tràmits següents 
(Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals/ROAS, aprovat pel D 179/1995, 
de 13.6, art. 322 en relació amb el 160 i 313): 
 

• Aprovació inicial per l'òrgan superior de govern del consorci, amb l'informe previ, 
preceptiu i no vinculant, de la Secretaria i la Intervenció i el vot favorable de la 
majoria dels seus membres. 

• Informació pública per un termini de 30 dies hàbils (anunci al BOPB i referència al 
DOGC i al tauler d'anuncis). 

• Aprovació definitiva pel mateix òrgan en el cas que es presentin reclamacions o 
suggeriments o, en el cas que no es formulin, elevació definitiva de l'aprovació inicial. 

 
2ª Fase, en la qual haurà de donar-se compliment a les actuacions següents: 
 
a) Ratificació pel Ple de la Diputació de Barcelona i per l'òrgan competent de la resta d'entitats 
consorcials dels projectes de modificació dels estatuts dels consorcis respectius (ROAS, art. 
322). 
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Sobre l'acord de ratificació per part de les entitats locals cal recordar que requereix el vot 
favorable de la majoria absoluta de membres de la corporació (LBRL, art. 47.2.g), amb 
l'informe previ, preceptiu i no vinculant, de la Secretaria i la Intervenció.  
 
Aquesta exigència fixa, com a límit temporal per adoptar l'acord de ratificació, el 24 de maig 
de 2015, data de celebració de les eleccions locals, amb el benentès que, de no adoptar-se 
abans, haurà d'ajornar-se fins a la constitució de la nova corporació. 
 
b) Publicació en el BOPB de l'anunci amb el text refós dels estatuts modificats i d'una 
referència en el DOGC, i tramesa a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals per a la constància de modificació dels 
estatuts del consorci en el Registre dels ens locals de Catalunya (ROAS, art. 160 i 313.5). 
 
Per tot això, aquest Consell Plenari, de conformitat amb les facultats que té legalment 
atribuïdes, prenen els següents ACORDS: 
 
PRIMER.- APROVAR inicialment la modificació dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del 
Baix Llobregat que afecta al preàmbul, als articles 1,9,10,12,13,18,22,23,30,32 i disposició 
final així com el Text refós resultant dels Estatuts del Consorci, constituït per la Diputació de 
Barcelona, Consell Comarcal del Baix Llobregat i Unió de Pagesos, com entitats promotores, 
conjuntament amb els ajuntaments de El Papiol, Molins de Rei, Sant Feliu de Llobregat, Sant 
Joan Despí, Cornellà de Llobregat, l'Hospitalet de Llobregat, el Prat de Llobregat, 
Castelldefels, Gavà, Viladecans, Sant Boi de Llobregat, Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç 
dels Horts, Pallejà i la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament que tingui 
atribuïdes les competències en agricultura i acció rural, d'acord amb el text que figura com a 
annex I al dictamen. 
 
SEGON.- SOTMETRE els anteriors acords i l'expedient a informació pública, mitjançant 
anunci publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOPB), en el Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya (DOGC) i en el tauler d'anuncis del Consorci i de la Diputació de 
Barcelona, per un termini de 30 dies hàbils, a comptar des de la publicació al BOPB, als 
efectes de la presentació de reclamacions o al·legacions. 
 
TERCER.- ACORDAR que en el cas que no es presenti cap reclamació o al·legació en el 
termini d'informació pública, l'aprovació inicial dels anteriors acords esdevindrà definitiva 
sense ulterior tràmit. 
 
QUART.- DONAR trasllat a les entitats integrants del Consorci als efectes de la ratificació dels 
acords adoptats. 
 
CINQUÈ.- ACORDAR que, aprovada definitivament la modificació dels Estatuts del Consorci, i 
ratificada per les entitats consorciades, es publiqui en el BOPB l'anunci del Text refós dels 
Estatuts i de la referència d'aquesta publicació al DOGC, així com trametre a la Direcció 
General d'Administració Local del Departament de Governació i Relacions Institucionals per a 
la constància de la modificació dels Estatuts del Consorci en el Registre dels ens locals de 
Catalunya. 
 
SISE.- FACULTAR la Presidència del Consorci per adoptar les mesures i els actes d'execució 
necessaris per a la deguda efectivitat dels presents acords.»  
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Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció dels 
següent acord: 
 
PRIMER .- Ratificar  la modificació dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix 
Llobregat que afecta al preàmbul, als articles 1,9,10,12,13,18,22,23,30,32 i disposició final així 
com el Text refós resultant dels Estatuts del Consorci, constituït per la Diputació de Barcelona, 
Consell Comarcal del Baix Llobregat i Unió de Pagesos, com entitats promotores, conjuntament 
amb els ajuntaments de El Papiol, Molins de Rei, Sant Feliu de Llobregat, Sant Joan Despí, 
Cornellà de Llobregat, l'Hospitalet de Llobregat, el Prat de Llobregat, Castelldefels, Gavà, 
Viladecans, Sant Boi de Llobregat, Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç dels Horts, Pallejà i 
la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament que tingui atribuïdes les competències 
en agricultura i acció rural, d'acord amb el text que figura com a annex I al dictamen, acordada 
pel Consell plenari del Consorci, en sessió de caràcter ordinària, celebrat el 21 d'abril de 2015 
 
SEGON.- Donar trasllat d'aquest acord al Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, Xarxa 
de Parcs Naturals, Parc Torreblanca. Ctra- N-340, 08980 Sant Feliu de Llobregat, CP 08980, per 
al seu coneixement i efectes escaients. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), cap en 
contra i dues (2) abstencions (GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Un cop feta l’exposició del punt per part de la sra, Rosa María Fernández, tinenta 
d’alcalde de Ciutat i Territori, va intervenir la sra. Mónica Parés, regidora del grup 
municipal del PP, qui va donar per reproduïda la intervenció realitzada en el punt 
anterior.  
 
 

12 - PRÒRROGA DE TERMINI I AUTORITZACIÓ DE DIVISIÓ HIPOTECÀRIA A 
L'EMPRESA  
 
Antecedents 
 
El Ple de l'Ajuntament de Gavà va acordar, en sessió ordinària de data 31 d'octubre de 2002, 
adjudicar a l'empresa SPORT VIDA & OCIO, SL, la concessió del terreny de domini públic de 
12.014 m² de superfície, amb façana al carrer Tellinaires 39-41 per a la construcció, gestió i 
explotació d'un equipament esportiu, pel cànon ofert i per un termini de 30 anys.  
 
En virtut de la Clàusula 6 del Plec que regeix per a aquesta concessió demanial s'establia que 
aquest termini de 30 anys podia ser prorrogable fins a un màxim de 45 anys, en funció de la 
inversió prevista, d'acord amb la següent escala: 
 

1. Inversió prevista de fins a 4.500.000 €: no hi haurà dret a pròrroga de la concessió. 
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2. Inversió prevista de fins a 7.500.000 €: la concessió podrà ser objecte de pròrroga fins 
a un màxim de deu anys més a partir de la durada de trenta anys establerta amb 
caràcter general, a raó de dos anys per cada 600.000 € més d’inversió. 

3. Inversió prevista superior a 7.500.000 €: la concessió podrà ser objecte de pròrroga 
fins a un màxim de cinc anys més dels deu de pròrroga previstos a l’apartat anterior, 
a ponderar en aquest darrer cas per l’Ajuntament. 

 
Val a dir que això mateix es recollia en la Clàusula 2 del contracte administratiu formalitzat en 
data 29 de maig de 2003 entre l'Ajuntament i l'empresa adjudicatària. 
 
En data 26 de febrer de 2015, el senyor Juan Erroz Beltran, en nom de i representació (llurs 
poders acredita mitjançant escriptura notarial de data 7 de març de 2014) de la societat 
concessionària ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, va presentar un escrit davant de 
l'Ajuntament (RE 4125) en el qual sol· licitava l'ampliació de termini de 10 anys i que ho 
fonamentava per a la inversió realitzada en base a la documentació aportada.  
 
Vista aquesta documentació, en data 18 de maig de 2015 es va emetre informe municipal en el 
qual s'informa el següent: 

 
«La quantitat resultant és de 7.824.575,15 €, sense perjudici de posteriors revisions de 
serveis tècnics, econòmics i jurídics de l'Ajuntament. 
Cas de ser ratificades aquestes quantitats, el Ple de l'Ajuntament hauria de tenir en 
consideració la petició formulada pel senyor Juan Erroz Beltran en qualitat d'apoderat 
ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, en relació a l'obtenció d'una pròrroga de 10 anys 
addicionals als 30 inicials». 

 
D'altra banda el citat senyor Juan Erroz Beltran, en nom de i representació de la societat 
ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, va presentar una nova instància en data 29 de maig 
de 2015, en la qual sol· licitava autorització administrativa per a la divisió de l'actual hipoteca 
concedida per import de 7.000.000 €, mitjançant la constitució d'un nou crèdit hipotecari llur 
import es destini íntegrament a la cancel·lació parcial del crèdit actualment existent. 
 
L'òrgan competent per aprovar aquest acord és el Ple de l'Ajuntament en virtut de les 
atribucions que li són atribuïdes en la Disposició Addicional Segona del Real Decreto 
Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley de 
Contratos del Sector Público. 
 
PRIMER .- Prorrogar deu (10) anys més el termini de durada de la concessió atorgada a la 
societat ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, d'un terreny de domini públic de 12.014 
m² de superfície, amb façana al carrer Tellinaires 39-41 per a la construcció, gestió i explotació 
d'un equipament esportiu, per haver justificat que ha realitzat la inversió prevista en la Clàusula 
6 del Plec de Condicions que regeix per a aquesta concessió segons es fa constar en l'informe 
municipal de data 18 de maig de 2015. 
 
Amb aquesta pròrroga el termini de la concessió finalitzarà el dia 29 de maig de 2043.  
 
SEGON.- Donar-se per assabentat i autoritzar la novació formalitzada en data 15 de gener de 
2010 del préstec hipotecari concedit en data 17 de desembre de 2009.  
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TERCER.- Autoritzar a la societat ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, titular de la 
concessió a la divisió de l'actual hipoteca concedida per import de 7.000.000 €, mitjançant la 
constitució d'un nou crèdit hipotecari llur import es destini íntegrament a la cancel·lació parcial 
del crèdit actualment existent de conformitat amb la documentació obrant en l'expedient. En tot 
cas, l'ampliació del termini d'aquesta hipoteca no podrà superar el termini de finalització de la 
concessió fixat al punt primer d'aquest mateix acord. 
 
QUART.- Ordenar a la societat ACCURA SPORT MANAGEMENT, SL, a que inscrigui 
aquest acord en el Registre de la Propietat. 
 
CINQUÈ.- Notificar aquesta resolució municipal a la societat concessionària ACCURA 
SPORT MANAGEMENT, SL, i al departament d'Intervenció municipal. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i 
cinc (5) abstencions (3 ERC i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Una vegada realitzada l’exposició del punt per part del sr, Jordi Tort, tinent 
d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, va prendre la paraula la sra. 
Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, manifestant que era important 
per a la ciutat tenir empreses i negocis privats amb èxit com era el cas d’aquest 
equipament que acabava de complir deu anys havent superat un període de crisi 
que havia afectat a tots. Esperava que amb l’ampliació del termini i amb la 
recuperació econòmica continués sent un referent a la nostra ciutat especialment a 
la zona del nostre litoral.  
 
Afegí que la formació política que representava valorava la reactivació del litoral i 
per això, va proposar que el govern municipal agilités les gestions per donar 
compliment a una de les seves promeses electorals presentada per l’alcaldessa al 
Pla de Barris com era la la construcció d’una escola nàutica  
 
 
Tot seguit, va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
C’s, qui digué que el que es feia era donar compliment a una de les possibilitats que 
establia el clausulat del plec de condicions. 
 
Pel que feia al préstec hipotecari pensava que es feia el mateix que realitzava 
l’ajuntament al punt núm. 4, és a dir, renegociar les condicions. Atès que 
considerava que era lògic i necessari intentar ajudar a qualsevol empresa i més 
encara si es tracta d’un concessionari municipal votarien a favor de l’aprovació de 
l’acord. 
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El sr. Jordi Tort va dir que els representants de l’empresa s’havien reunit amb 
l’ajuntament per dir que no havien previst la crisi econòmica i, per aquest, fet 
necessitaven el refinançament per fer viable la concessió. 
 
 
 

TORN D’URGÈNCIA  
 
U – 1 ) DELEGACIÓ D'ATRIBUCIONS EN LA JUNTA DE GOVE RN LOCAL  
 
Relació de fets 
 
El dia 24 de maig de 2015 es van celebrar eleccions locals convocades per Real Decreto 
233/2015 de 30 de marzo, i el 13 de juny es va celebrar el Ple de constitució de la corporació, i 
elecció de l'alcalde.. 
 
Per Decret de l'Alcaldia de 18 de juny de 2015 es va efectuar delegacions d'atribucions en la 
Junta de Govern Local. 
 
Per Decret de l'Alcaldia de 16 de juny de 2015 es va agrupar i dividir el conjunt d'activitats i 
serveis propis del Govern i administració municipal en quatre Àmbits, així com es va delegar tot 
un seguit d'atribucions de l'alcaldia en els regidors membres de la Junta de Govern Local. 
 
Dintre del procés d'organització municipal per al nou mandat, hi cap la possibilitat de que el Ple 
de l'Ajuntament efectuï delegacions d'atribucions en la Junta de Govern Local. 
 
Atès que l'article 22.apartat 2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les Bases de Règim 
Local, estableix les atribucions que li corresponen, en tot cas, al Ple municipal, i en l'apartat 4 
s'estableix la possibilitat que el Ple pugui delegar l'exercici de les seves atribucions en la Junta 
de Govern Local, tret de les anunciades a l'apartat 2, paràgraf a, b, c, d, e, f, g, h,i, l i p, i la 
votació sobre la moció de censura de l'Alcalde o sobre la qüestió de confiança plantejada per 
aquest mateix. 
 
Atès que l'acord del Ple de delegacions de competències en la Junta de Govern Local s'ha 
d'adoptar per la majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, en aplicació de 
l'article 57 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya. 
 
Vist l'informe de Secretaria general de l'Ajuntament. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, proposa al 
Ple de l'Ajuntament, l'adopció del següents  
 
A C O R D S 
 
Primer .  DELEGAR en la JUNTA DE GOVERN LOCAL l'atribució de designació --en 
sorteig públic-- dels membres (Presidents i Vocals, titulars i suplents) de les Meses Electorals 
que han de formar-se amb motiu d'eleccions, tal com disposa la Ley Organica 5/1985, de 19 de 
junio, del Regimen Electoral General. Les sessions de Junta de Govern Local on es designin els 
membres de les Meses Electorals tindran caràcter públic. 
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Segon.  El present acord es publicarà al Butlletí Oficial de la Província, i, en aplicació de 
l'article 51 2. del Real Decreto 256/1986, de 28 de noviembre, Reglamento de Organización, 
Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Administraciones Públicas, les delegacions tindran 
efectes des del dia següent a l'adopció del present acord i tindran caràcter indefinit, sense 
perjudici de la potestat d'avocació del Ple. 
 
Tercer.- Donar compte de l’esmentat acord a la propera Comissió Informativa. 
 
Atès que l’acord d’urgència no estava inclòs en l’ordre del dia de la sessió plenària es requeria, 
d’acord amb el que disposa l’art. 66 del Reglament Orgànic Municipal, la unanimitat de tots els 
regidors per a procedir a la seva substantació, per la qual cosa la sr. alcaldessa va demanar es 
procedís, en primer lloc, a la seva votació, obtenint en la mateixa el suport de tots els grups 
polítics per a la seva inclusió en l’ordre del dia. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 2 ERC, 2PP i 2 CiU), dos (2) 
en contra (GSSP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més 
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la 
sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
L’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez va manifestar que l’acord s’havia inclòs en el 
torn d’urgència en base a una recomanació del departament de Secretaria en relació 
a la imminent convocatòria d’eleccions autonòmiques del dia 27 de setembre 
d’enguany i donat que s’hauria de fer el sorteig per a la composició de les Meses 
electorals i que aquesta competència no estava delegada a la Junta de Govern. Al 
mateix temps va recordar que el punt que es delegava seria públic i, en 
conseqüència, qualsevol ciutadà podria estar-hi present. 
 
 
Va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, per dir que segons converses amb 
l’equip de govern pensava que l’acord es cenyia només a les eleccions 
autonòmiques del mes de setembre, demanant si es podria afegir en el text de 
l’acord, d’una banda, que el sorteig seria públic i obert, a banda que la llei així ho 
recollia, i d’altra banda, que constés que la delegació només seria per a les 
eleccions autonòmiques que s’havien de celebrar aquest any. 
 
 
L’alcaldessa va respondre que el punt estava formulat en el sentit que se li volia 
donar, i encara que no hi constés expressament que la delegació comportaria que el 
punt fos públic ho seria en atribució de la llei. No obstant, tampoc considerava cap 
obstacle d’incloure-ho si la resta de grups municipals hi estaven d’acord. 
 
Pel que feia a la delegació va dir que abastava qualsevol tipus de convocatòria 
d’eleccions que es portessin a terme.  
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El secretari, sr. Roger Cots, va dir que si bé era redundant recollir el fet de que fos 
públic es podia incloure, recordant que mitjançant una sentència de feia dos anus el 
Tribunal Constitucional havia deixat palès que les delegacions de competència del 
Ple a la Junta de Govern havien de ser de caràcter públic. 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.  
 
Efectivament, la regidora d'aquest grup, sra. Guadalupe del Río, va formular el següent prec: 
Ante la ubicación de los contenedores de basura situados en la Avenida del Mar frente al num. 4 
de Gavá Mar, puerta de entrada de los usuarios de la playa, así mismo por demanda de vecinos 
y comerciantes hacemos el siguiente ruego: cambiar los contenedores de basura a la calle 
Tellinaires (lado mar) para evitar malos olores e impacto visual, preservando la imagen y 
limpieza de la zona. 
 
Per part de l'equip de govern va contestar la tinenta d’alcalde, sra. Rosa-María Fernández,  dient 
que la instalación de los contenedores de residuos municipales se realiza siguiendo criterios de 
distancias, sistema de recogida, viabilidad, ocupación del espacio público, seguridad y 
minimización de las molestias a los vecinos. Según estos criterios, siempre que es posible, 
intentamos que se evite hacer cruzar la calle a los ciudadanos para depositar sus residuos. Estos 
contenedores se encontramos a una distancia de aproximadamente 15  metros de las fachadas, 
donde se encuentran los comercios. Una distancia considerable para el desarrollo de la actividad 
económica. El emplazamiento actual se determinó, teniendo en cuenta dichos criterios, por lo 
que tras un análisis exhaustivo, creemos que dicha ubicación es la mejor para el interés general. 
 
 
En un segon prec, el sr. Carlos Ajenjo, atès –digué– diversos vecinos de Gavá nos han 
manifestado su preocupación sobre el aumento de los robos y hurtos que se producen durante la 
época estival en las viviendas que se quedan desocupadas y de los problemas de aparcamiento y 
circulación que se dan también en estas fechas en las zonas de mayor afluencia de turistas, va 
formular el següent prec: Que, en relación a lo anterior, nos informen si el Ayuntamiento de 
Gavá ha tomado las medidas preventivas necesarias y, en concreto, i) si se ha contratado a 
agentes de la Policía Local con el fin de incrementar la plantilla durante los principales meses 
de verano y ii) en su caso, cuántos agentes se han contratado. 
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Va contestar-la també la sr. Rosa-Maria Fernández dient que la plantilla de la Policia Municipal 
disposa de 80 agents. El ràtio general és d'1,78 policies x 1000 habitants i l'operativa d'1,32 
agents x 1000 habitants. Aquests ràtios es troben en un nivell acceptable d'efectius, i de fet, 
Gavà disposa d'un ràtio major al d'altres municipis veïns. Mentre que Gavà té 1 ràtio d'1,32 
agents x 1000 habitants, Castelldefels la té de 0,88 agents, Sant Boi de 0,91 agents i Viladecans 
d'1,2 agents. Malgrat que Mossos d'Esquadra tenen la competència exclusiva de Seguretat 
Ciutadana, pel  principi d'actuació mínima i com cada any, s'ha engegat un dispositiu especial 
d'actuació  coordinat entre la nostra policia local i el cos de Mossos d'Esquadra, aquest any, el 
dispositiu Albatros en Gava Mar. Realitzant-se actuacions en tots els barris de la ciutat i 
especialment en aquells barris on en època estival es detecten incidents delictius i/o 
administratius. Disposant d'un servei mixt de paisà que vigila aquestes zones, especialment el 
Barri de Gavà Mar (venda ambulant, petits furts en platja, etc.). Gràcies a aquest dispositiu i a 
aquesta coordinació, l'any anterior es van reduir els robatoris amb força i amb violència, 
esperant novament que aquesta actuació coordinada incideixi en la disminució de delictes i 
faltes. 
 
 
En un tercer prec, aquest cop a càrrec del regidor de Ciutadans , sr. Francisco Gavilán, va posar 
com a antecedents que por tercer año consecutivo tenemos que volver a repetir el ruego 
realizado sobre la limpieza viaria y los fuertes olores que desprenden los contenedores de basura 
en verano. Hemos vuelto a recibir muchas quejas de los diferentes barrios de Gavà, sobre el 
servicio de limpieza que se está realizando. La principal queja de los vecinos de toda la ciudad 
es producida porque los gavanenses tienen la impresión de que no se realiza el servicio de 
limpieza de contenedores. Sí, se recoge la basura, pero nos comunican que tienen serias dudas 
de que los contenedores sean lavados después de su recogida, ya que los olores son muy fuertes, 
a pesar que los contenedores están vacíos. Desde nuestro Grupo Municipal hemos constatado la 
antigüedad de los dos camiones lavacontenedores y tenemos informaciones relativas a éstos de 
que pasan más tiempo en el taller que en servicio, pudiendo estar sin trabajar más de un mes. 
Per tot l’anterior va acabar formulant el següent prec: que se realice una correcta limpieza de las 
calles y contendores, ofreciendo el mismo servicio y calidad durante todo el año. Que el lavado 
de los contenedores de basura de Gavá, tanto de residuos banales como de orgánicos, se realice 
de manera periódica con la frecuencia necesaria, evitando de esta manera los malos olores, el 
malestar vecinal y posibles problemas sanitarios. Por consiguiente, encontramos necesario el 
reemplazo de la maquinaria obsoleta de PRESEC para conseguir un mejor servicio. 
 
De nou, la sra  Rosa María Fernández, tinenta d’alcalde va prendre la paraula per dir que: pel 
que fa a la seva pregunta, treballem amb tenacitat per a una correcta neteja dels carrers i dels 
contenidors de recollida de residus, mantenint, en la mesura del possible, la qualitat dels serveis 
al llarg de tot l'any. En aquests moments, com vostè esmenta, la neteja dels contenidors es veu 
afectada per les avaries dels dos vehicles rentacontenidors, les quals estan sent solucionades 
amb la major urgència possible. Davant aquesta situació, s'ha establert un servei de neteja 
manual amb la finalitat de reduir les molèsties que es puguin generar durant el temps que 
comporti la resolució d'aquestes incidències. Òbviament, tot és susceptible de millora i per això 
insistim en el perfeccionament continu de l'organització de tots els serveis, en la formació del 
personal responsable de dur-los a terme i en la renovació de la maquinària que, sens dubte 
sabran, comporta un gran esforç inversor. No obstant això, i malgrat les dificultats, cal destacar 
que ja a principis d'aquest any s'ha incorporat una nova escombradora mecànica  i, en breu, es 
reemplaçarà un vehicle de recollida lateral. No dubti que seguirem avançant en l'actualització de 
la maquinària necessària per a la prestació dels serveis, d'acord amb les possibilitats al nostre 
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abast i convençuts que revertirà en una major qualitat de les prestacions que l'empresa 
municipal Presec té encomanades. 
 
 
Seguidament, va tornar a intervenir el sr. Carlos García, regidor de la formació política de C’s, 
qui va dir que como saben, pues se ha puesto de manifiesto por este Grupo Municipal en 
reiteradas ocasiones, el acerado y la calzada de diversas calles de Gavá Mar se encuentra en un 
estado de conservación muy deficiente como consecuencia de la existencia de baches y 
socavones que suponen un verdadero peligro para los peatones y vehículos que por ellas 
transitan, e incluso han obligado a mantener cortada alguna calle. Como también saben, la 
competencia municipal en materia de vías públicas se traduce en la obligación de las Entidades 
Locales de mantenerlas en buen estado de conservación. En este sentido, no puede olvidarse que 
corresponde al Ayuntamiento de Gavá el deber de conservar en buen estado las vías públicas del 
municipio, dado que corresponde a éste la competencia en la seguridad en lugares públicos, 
ordenación del tráfico de vehículos y personas en las vías urbanas así como la pavimentación de 
las vías públicas urbanas y conservación de caminos y vías rurales, conforme a lo establecido en 
el art. 25.2 a), b) y d) y en el art. 26 de la Ley de Bases de Régimen Local. Este incumplimiento 
del deber de mantenimiento y de vigilancia de la vía pública y la omisión de la correspondiente 
señalización del peligro que suponen los socavones y baches existentes en diversas calles de 
Gavá Mar por parte del Ayuntamiento de Gavá, además de revelar un funcionamiento anormal 
de los servicios encomendados al municipio, son elementos que conllevarían, en caso de 
producirse un accidente, no sólo un perjuicio para el ciudadano sino también la correspondiente 
responsabilidad patrimonial del Ayuntamiento. Va formular el següent prec: Por todo lo 
anterior, en cumplimiento de las obligaciones del Ayuntamiento de Gavá y en concreto de los 
artículos 25 y 26 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases del Régimen Local, y 
para evitar que se produzcan daños en las personas y/o vehículos, solicitamos que se proceda 
por parte del Ayuntamiento a realizar las actuaciones pertinentes para la conservación y cuidado 
de las calles de Gavá Mar, en especial en lo que respecta a las calles Ametlla, Garraf, Blanes, 
Premiá y Tellinaires. 
 
Agraïm --respongué la sra. Rosa-Maria Fernández-- al portaveu adjunt del Grup Municipal de 
Ciutadans, que recordi a l'equip de govern, els articles de la Llei de Bases de règim Local, que 
ha de complir i si m'ho permet, agraïm els seus comentaris. Els nostres serveis jurídics i tècnics 
coneixen a la perfecció quines són les obligacions i responsabilitats. En l'actualitat, i si em 
permet la correcció, la Llei 27/2013, de nacionalització i sostenibilitat de l'administració local, 
dota d'una nova redacció a l'articulat al que vostè cap a referència, sobre les competències 
municipals de la Llei de Bases de Règim Local. No obstant, això no exclou, que l'Ajuntament 
no assumeixi aquestes obligacions, tal com és el cas que ens ocupa. Els carrers, a les quals vostè 
es refereix, es troben incloses en el Pla de reasfaltat, que hem iniciat. Aquesta actuació es 
realitzarà en dues fases: 1.- Una primera fase, que començarà els dies 28 i 29 de juliol, i que és 
la que afecta a vies que es troben damunt de l'autovia de Castelldefels: el carrer Josep Lluis Sert, 
el carrer Torre Clavé i el carrer Ciutat del Repós. 2.- Una segona fase, que afecta a carrers 
situats a la zona litoral, i dau, que en aquesta època, aquestes vies es troben afectades d'un intens 
tràfic, aquestes obres s'iniciessin el mes de setembre. 
 
 
Per finalitzar el torn de precs i preguntes de C’s, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que al diari municipal de informació El Bruguers 
al darrer numero, tots els articles de redacció estan en català, no ni ha ni un de sol en castellà. Es 
el primer cops que això succeeix, fins ara hi havia un part en castellà, encara que petita hi era. 
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Les passades festes de Sant Pere, el nostre patró d'estiu, el programa amb les activitats estava 
únicament en català quan fins ara era editat en bilingüe castellà-català. Donat que això succeeix 
just després del pacte de govern entre el PSC i el partit de Convergència i el partit de Unió 
Democràtica de Catalunya. Per tot l’anterio va preguntar: Aquest canvi en la política lingüística 
de difusió de les noticies i activitats del ajuntament de la nostra ciutat únicament en català, Es 
conseqüència de una concessió del PSC a CiU per arribar a un pacte i poder governar mes 
còmodament? D'ara endavant el ajuntament continuarà utilitzant únicament el català, 
menyspreant i discriminant el castellà idioma matern de mes de la meitat dels gavanencs? 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va respondre que trobava a faltar la seves referències i les del 
seu partit a la qüestió de la llengua. Afegí que malgrat dir que les referències eren habituals no 
eren certes i per molt que repetís que a Gavà hi havia un problema amb l’ús del català i del 
castellà no era així perquè convivien perfectament i s’utilitzaven els dos indistintament. Com 
que el català és la llengua d’ús preferent de l’ajuntament determinats productes o materials 
comunicatius com els que esmentava utilitzen majoritàriament el català com era el cas del 
periòdic Bruguers o el programa de festa major, aquest darrer per una raó de costos, ja que 
duplicar l’idioma suposa duplicar els costos d’edició. Dit això, va afegir que valorarien millores 
des del punt de vista informatiu i comunicatiu però va posar de relleu que també hi havien molts 
materials bilingües al que no havia fet referència el sr. Ibáñez. 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana, regidor d’ERC, va exposar que en 
resposta a una pregunta escrita presentada per aquest grup municipal amb data de 26 de març 
d’enguany, en la qual ens interessàvem per saber si l’Ajuntament tenia signat algun tipus de 
conveni amb alguna companyia distribuïdora d’electricitat per tal d’unificar les línies de mitjana 
i baixa tensió que travessen alguns dels barris de la ciutat, es va contestar des del govern 
municipal, amb data de 12 de maig de 2015 que l’Ajuntament no havia signat cap mena de 
conveni amb aquesta finalitat amb cap companyia. Atès que en alguns barris de Gavà, com ara 
ca n’Espinós, can Tries i la Sentiu, la presència de línies de mitja tensió no soterrades 
constitueix un problema de seguretat i de possibles afectacions electromagnètiques, a més d’un 
greuge comparatiu amb altres zones de la ciutat que sí que tenen soterrades aquestes línies. Tot 
seguit, va fer el següent prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a cercar en el període més breu 
possible un acord amb alguna companyia elèctrica per tal que dins d’aquest mandat es pugui 
soterrar les línies de mitja tensió que encara no ho estan, especialment als barris de ca 
n’Espinós, can Tries i la Sentiu, els barris més afectats. 
 
Les línies de mitja tensió aèries que discorren pel Terme municipal de Gavà, --va respondre la 
sra. Rosa Maria Fernández-- ho fan en condicions de màxima seguretat,  inclòs pel que fa, als 
seus camps electromagnètics. En aquests moments només hi ha un tram d’aquestes 
característiques que discorre per la Carretera de la Sentiu al barri del mateix nom. Però per les 
raons exposades anteriorment, de moment, no hi ha cap previsió de procedir al seu soterrament. 
En el moment que ho puguem abordar, sense dubte, ho farem. Però, si amb la seva pregunta, 
vostès es referien a las línies de baixa tensió, en aquest cas, l’ Ajuntament, en quant  realitza 
alguna actuació de millora urbanística, executa  la obra civil necessària i contracta el 
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soterrament dels conductors i les instal·lacions auxiliars. En aquest cas, existeix un conveni amb 
Endesa signat el 6 de Novembre del 2.008  
 
 
Novament el sr. Albert Massana, en una segona intervenció, digué que en resposta a una 
pregunta escrita presentada per aquest grup municipal amb data de 22 d’abril d’enguany, en la 
qual ens interessàvem per saber si s’havia celebrat algun esdeveniment a La Casa Gran durant el 
qual s’hagués servit alcohol a menors d’edat, se’ns va contestar que en aquest equipament no se 
celebraven festes amb consum d’alcohol. Ara bé, amb data de 24 d’octubre de 2014 i 
posteriorment amb data de 19 i 20 de febrer de 2015, es va anunciar a l’agenda de La Casa Gran 
la celebració de sengles cursos de tast de vins. Es dóna la circumstància que a La Casa Gran no 
hi ha servei de cantina o similar, quan segons la normativa (Llei 1/2002 d’11 de març, de tercera 
modificació de la Llei 20/1985, de prevenció i assistència en matèria de substància que poden 
generar dependència, i els reglaments que la desenvolupen) l’existència de cantina o similar és 
l’única circumstància en què es poden servir begudes alcohòliques en dependències públiques, 
amb l’obligació, a més, de fer constar que no es permet de servir begudes alcohòliques a menors 
de 18 anys ; hem constatat, a més, que en cap dels casos esmentats s’especificava en la 
propaganda que hi hagués cap limitació d’edat per inscriure’s als cursos de tast de vins. Atès 
que l’edat dels usuaris de La Casa Gran està establerta entre els 16 i els 29 anys, presentem el 
següent prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a vigilar en el futur que no se serveixi cap mena de 
beguda alcohòlica en les dependencies de La Casa Gran, i si es vol oferir algun tipus de curs de 
tat de vins es faci en alguna altra dependència municipal, i sempre esmentant en la propaganda i 
a tot arreu on es faci difusió de l’acte la prohibició expressa de participar-hi pèr a persones 
menors de 18 anys. 
 
En primer lloc, --contestà el sr. Èric Plaza-- comuniquem que en cap cas es van servir begudes 
alcohòliques a menors d’edat, essent un requisit indispensable per apuntar-se a la activitat ser 
major de 18 anys, requisit que els tècnics de la Casa Gran van controlar fidelment. Cal dir que 
l’organització d’un tast de vins no es pot considerar ni es pot assimilar en cap cas amb una 
activitat d’oci exclusivament lúdica com podria ser una discoteca o activitat similar on es 
servissin begudes alcohòliques, ja que tradicionalment un curs de tast de vins s’han entès com 
una activitat cultural i didàctica, i en el cas de Gavà, a més, ajudem a promocionar el comerç 
local i molt especialment els emprenedors més joves de la nostra ciutat. No obstant,  atenent al 
prec presentat, els comuniquem que buscarem equipaments alternatius per a la realització 
d’aquests tipus d’activitats si es presentessin de noves propostes. 
 
 
La tercera intervenció del Grup Municipal d’ERC va anar a càrrec de la sra. Marta Jiménez, qui 
va recordar que des de fa anys, l’edifici del Club Casal Sant Jordi, situat a l’American Lake, i 
depenent de la Fundació La Pedrera-Catalunya Caixa, ha ofert serveis com a casal de gent gran. 
Després de les reestructuracions a què s’ha vist sotmès el sector de les caixes d’estalvi en els 
últims anys, les fundacions que assumien les funcions socials a què estaven obligades les caixes 
d’estalvis estatutàriament han anat desapareixent o minvant les seves prestacions; la Fundació 
La Pedrera-Catalunya Caixa no n’ha estat una excepció, i això ha fet témer per la continuïtat de 
la prestació del servei de casal de gent gran d’aquest equipament. Fa mesos ja vam portar al Ple 
el cas del club de jubilats que funciona a l’equipament. Tot i que s’han fet per part del govern 
municipal promeses verbals de continuïtat, fins al moment no ens consta cap acord definitiu ni 
per escrit amb la Fundació La Pedrera per garantir-ne l’activitat en els propers anys.  D’altra 
banda, recentment, en aquest mateix equipament, s’ha estat desenvolupant el projecte Fem els 
Deures, de suport educatiu per a alumnes de les etapes de primària i secundària. Segons hem 
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sabut, tant els tècnics de la Fundació com les famílies usuàries d’aquest servei van saber al mes 
de maig que el dia 30 de juny aquest servei es donaria per acabat. A hores d’ara, no hi ha cap 
constància que aquest projecte de suport educatiu continuarà, ni si tindrà finançament de la 
Fundació La Pedrera ni si es podrà seguir oferint en el mateix equipament. Per tot això a 
formular el següent prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a: 1) fer les gestions necessàries davant 
la Fundació La Pedrera per mantenir aquests servei tan necessari per a moltes famílies 
gavanenques i, en cas que no sigui possible obtenir aquest objectiu, que l’Ajuntament 
n’assumeixi la gestió i el finançament i, en cas de no poder fer servir l’equipament actual, el 
Club Sant Jordi, que el traslladi a La Casa de les Famílies, la finalitat de la qual en el moment 
de la seva inauguració s’esqueia perfectament amb la funció i l’esperit dels serveis esmentats en 
aquest escrit; 2) Informar de forma immediata a la corporació de l’estat de les negociacions amb 
la Fundació La Pedrera per tal de garantir la continuïtat de l’activitat del Club de Jubilats que 
s’hostatja a l’edifici i, en cas que ja estigui a punt el conveni amb l’entitat, lliurar-ne còpia als 
grups municipals. 
 
En relació a aquest prec el sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde, va manifestar que La 
resposta que s’han mantingut converses amb la Fundació La Pedrera, concretament amb el 
servei que gestiona el suport educatiu. S’ha acordat, que mentre avança la signatura del conveni 
entre l’Ajuntament i la Fundació La Pedrera per a la cessió de l’equipament, es mantindria el 
servei de suport educatiu en els mateixos termes en que es venia desenvolupant com fins ara i 
fins i tot estudiant la viabilitat d’estendre  el servei a tota la ciutat en un futur proper. Respecte 
de l’estat de les negociacions amb la Fundació La Pedrera per tal de garantir la continuïtat de 
l’activitat dir que tal i com s’ha informat en la pregunta anterior, s’està en contacte amb la 
Fundació La Pedrera per tal de tancar un conveni que reguli la cessió de l’equipament de 
referència per l’ús de la ciutadania. En el punt en que es disposi d’una versió acordada de 
l’esmentat conveni se n’informarà als grups municipals. 
 
 
En la quarta intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el sr. Andreu Pérez es va fer 
ressò de que a Gavà, dins les instal· lacions de la «Hípica Linde», situada al camí de la Pava, hi 
ha una plaça de braus que s'utilitza per a fer el que es denomina «capeas», sobretot en comiats 
de solter. De fet, hi ha diverses empreses que organitzen aquest tipus d’esdeveniments que, 
entre els serveis que ofereixen, anuncien aquests espectacles que es fan a Gavà. Ignorem si el 
govern municipal té coneixement de la realització d’aquesta activitat, i si el promotor d’aquests 
esdeveniments té totes les llicències i permisos en regla per operar. Així mateix, ens preocupen 
especialment dues coses:  En primer lloc, la seguretat dels participants. Les persones que hi 
participen ho fan sense cap tipus de protecció, i sense tenir cap qualificació ni entrenament, com 
es veu a la fotografia adjunta, i també a diversos vídeos penjats a la xarxa: 
https://www.youtube.com/watch?v=I0F4U3MAeCk 
https://www.youtube.com/watch?v=Fek-JDvV98o 
https://www.youtube.com/watch?v=6ebJ_7xNeK4 
 
Pel que hem pogut esbrinar, les instal· lacions on tenen lloc aquests espectacles no disposen ni 
d’infermeria ni de cap tipus d’atenció mèdica que pugui assistir els participants en cas 
d’accident. En segon lloc, ens preocupa que aquesta activitat pugui constituir una infracció de la 
llei de protecció dels animals de Catalunya, que impedeix l'ús d'animals en espectacles. Cal tenir 
en compte, a més, que el Ple de l'Ajuntament de Gavà va declarar el 22 de desembre de 2011 la 
ciutat «lliure de circs amb animals» i va acordar manifestar el compromís de l’Ajuntament de 
Gavà amb els principis ètics, socials i medi-ambientals i amb el respecte a no causar patiment 
als animals, ja siguin domèstics, de companyia o salvatges. Per tot això va formular erl següent 
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prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a: 1) Informar al plenari de si el promotor té totes les 
llicències i permisos en regla per oferir aquests espectacles, si aquesta activitat compleix el 
previst a la llei de protecció dels animals a Catalunya, i si està garantida la seguretat i l’atenció 
mèdica als participants en cas d’accident. 2) Complir la declaració aprovada el 22 de desembre 
de 2011, i prohibir a la ciutat la continuïtat d’aquests espectacles denigrants que van contra el 
civisme i el respecte als animals. 
 
Pel que fa a aquest prec la sra. Gemma Badia, regidora de l’equip de govern va contestar que 
l’Ajuntament ha iniciat l’expedient administratiu corresponent i ha advertit al propietari de la 
prohibició d’aquestes activitats. 
 
 
Per acabar, el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC, va tornar a intervenir per dir que a principis del 
passat mes de juny, les entitats locals Unió Muntanyenca Eramprunyà, Quercus i Les Agulles 
van organitzar una jornada de voluntariat per netejar el turó del Calamot i els seus voltants, que 
pateixen l’incivisme i la degradació per falta de cura d’agunes de les persones que els visiten. 
L’èxit de la jornada i la gran quantitat de brossa recollida són mostra de la voluntat d’una part 
de la ciutadania gavanenca de tenir cura de forma altruista del seu entorn, per una banda, i de la 
necessitat que aquesta tasca es dugui a terme, per una altra banda. Per això va formular el 
següent prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a establir convenis amb aquelles entitats 
interessades que permetin la realització d’un seguit d’intervencions de voluntariat d’aquesta 
mena de manera regular, i permetent que la ciutadania es faci co-responsable de la neteja dels 
nostres boscos. 
 
L’Ajuntament de Gavà --respongué la sra. Rosa Maria Fernández-- considera una bona 
iniciativa aquesta acció de l’ Unió Muntanyenca Eramprunyà, Quercus i les Agulles per la 
neteja del turó del Calamot i creu positiu fer-ne més en properes dates. Per això, ens posarem en 
contacte amb aquestes entitats conjuntament amb  el regidor delegat de Cultura, Esports i 
Mediació  per tal de redactar un pla d’actuació amb voluntariat respecte a les possibles 
col·laboracions municipals en les accions esmentades 
 
 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Grup Municipal del PP.  
 
En un primer prec, el regidor del PP, sr. Josep Llobet, formulava a l’equip de govern un prec 
exposant que en els darrers anys, la nostra ciutat ha vist com s’incrementava l’afluència de veïns 
i visitants al seu litoral. Entenem que la qualitat de la nostra platja ha d’anar acompanyada d’un 
entorn segur i d’una mobilitat segura, elements que la massificació de les nostres platges els 
caps de setmana en temporada d’estiu, es veuen alterats perjudicant tant a veïns com visitants. 
Es per tot l’exposat, que va presentar ell següent prec: Que el Govern Municipal estudiï noves 
actuacions per a la millora de la mobilitat i de l’aparcament a la zona del litoral de la nostre 
ciutat; Que es duguin a terme campanyes per incrementar l’ús del transport públic per arribar a 
la platja de Gavà; Que s’estudiï la implantació d’un sistema de pagament per a totes aquelles 
persones no residents a la ciutat i garantint la gratuïtat a tots els que contribueixen al creixement 
de la ciutat i abonen a Gavà el seu impost de circulació; Que totes els actuacions es facin de 
manera consensuada amb els veïns i comerços de la zona afectada.   
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Pel que feia a aquest prec la sra. Rosa-María Fernández, tinenta d’alcalde, va contestar que la 
platja de Gavà, es una platja d’àmbit metropolità, aquesta és la raó, per la que els caps de 
setmana de l’estiu, registra un augment del volum de circulació, que provoca incidències 
puntuals als accessos de la nostra zona marítima e incidents d’indisciplina a l’aparcament. La 
gestió d’aquest tràfic i l’estacionament es realitza incrementant el nombre d’agents dedicats a 
regular-ho, adaptant mesures com les preses en anys anteriors de gestió del volum i de mobilitat 
de vehicles, en funció del moment. Així mateix, l’Ajuntament de Gavà com a membre de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, participa activament a les campanyes que aquesta institució 
promou, per impulsat el transport públic en general, i a les platges, en particular. Pel que fa a la 
implantació de la zona blava a la zona del litoral, tal i com hem informat en diverses ocasions, 
es un tema que estem estudiant amb deteniment i en consciència, i que està inclòs -entre 
d’altres- en les millores previstes al Pla de mobilitat urbana de Gavà. Un Pla que neix amb la 
voluntat de millorar la seguretat viària i la mobilitat, optimitzant l’oferta d’aparcaments i 
fomentant els valors de la mobilitat sostenible i segura. És per això, per lo que tenim i tindrem 
en compte les al·legacions i aportacions de veïns i veïnes de la ciutat, de les zones afectades, les 
aportacions de les empreses i comerços, de les entitats ciutadanes i dels partits polítics. 
 
Tot seguit, es va passar a un segon prec o pregunta de C’s.  I així la sra. Mónica Parés, com 
antecedents, es va referir a que,  el dia 26 de maig, un veí de Gavà va complir cent anys i els 
seus familiars li van organitzar una celebració al carrer del que vàrem poder participar veïns i 
amics del centenari. Aquell esdeveniment va ser cobert per la Televisió Local arran d’una 
trucada d’un veí informant de l’esdeveniment i després de ser informada per alguns dels 
assistents, va assistir l’Alcaldessa de la ciutat. Entenem que Gavà hauria de tenir un 
reconeixement pels veïns i veïnes de la ciutat que arriben als 100 anys amb un homenatge com 
els que es realitzen a altres ciutats i que també s’havien fet a la nostra. Finalment, va formular el 
següent prec: Que l’Ajuntament de Gavà realitzi un homenatge a aquells gavanencs i 
gavanenques que compleixen cent anys recuperant una tradició que ja existia a la ciutat. 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va respondre que els hi semblava una molt bona iniciativa de 
la que prenien nota per tal d’activar de manera sistemàtica una iniciativa de reconeixement als 
gavanencs i gavanenques que compleixin 100 anys. 
 
 
Contestat el prec, la mateixa regidora, sra. Mónica Parés, va prendre la paraula per recordar que 
el darrer 30 de maig es va celebrar a la nostra ciutat una Trobada de Dracs i Diables que va 
amenitzar l’illa peatonal durant tota la jornada del dissabte. Segons ens han informat els 
comerciants de la zona, aquests ja van mostrar el seu malestar al fer coincidir els cercaviles per 
la zona comercial i els perjudicis que podria provocar a les seves vendes ja que pel perill de 
l’espectacle molts van haver de tancar. Tot seguit, va formular el següent prec: Que els 
programes d’espectacles de dracs i diables així com aquells altres que puguin provocar 
perjudicis als comerciants, en realitzin en diumenge o bé s’estudiï un altre recorregut per a 
properes edicions. 
 
En relació a aquest prec, el sr. German Barrena, regidor de l’equip de govern va manifestar que 
el passat 30 de Maig, va tenir lloc la primera trobada de Dracs i Diables del Baix Llobregat, on 
van participar 29 colles  i un total 930 persones vinculades a aquestes entitats. Sota el nostre 
punt de vista creiem que aquests tipus de trobades i espectacles on participa un número tant 
important de persones, es una gran oportunitat per dinamitzar els nostres comerços i  
establiments de restauració. En aquest cas, es va estudiar curosament el recorregut per tal de 
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prevenir possibles  perjudicis als comerços, no obstant això, agraeixo i prec nota de la seva 
observació i ho tindrem en compte en futures activitats. 
 
 
En un quart prec, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, expressà que mentre continuen les obres 
del nou Mercagavà, continuen algunes parades sense adjudicació. Va formlar la següent 
pregunta: Quin és el nombre total de parades internes i externes que encara no han estat licitades 
en el nou Mercagavà, els motius d’aquesta falta de licitació i l’interès del Govern Municipal en 
facilitar als paradistes actuals la seva continuïtat al nou mercat ja que algun paradista ens ha fet 
arribar les seves queixes pel impediments en el manteniment del seu negoci? 
 
Pel que feia a l’anterior prec, el sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va dir que havien hagut dos 
processos de licitació oberts i garantint la concurrència pública, demà finalitzava el termini per 
presentar ofertes pel segon procés d’adjudicació de parades del mercat. No obstant les 
licitacions encara restaven set parades pendents d’adjudicar, motiu pel qual, l’ajuntament a 
partir del dia 27 de juliol s’iniciarà el procés d’adjudicació directa. Afegí que val a dir que des 
de l’ajuntament s’havien donat les màximes facilitats als paradistes per optar a les noves 
parades i que el passat 20 de juliol es va mantenir una reunió amb el gerent de tots els paradistes 
a fi d’explicar la quina era la situació actual del mercat, quin era l’estat d’execució de les obres, 
quin era el calendari previst i com funcionava l’adjudicació directa de les parades que restaven 
lliures. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Josep Llobet  --digué-- atenent l’inici del 
període estival i tenint en compte les plagues de mosquits, paneroles i altres apareixen en 
aquesta època de l’any a la nostra ciutat i especialment, a determinades zones. Per tot l’exposat 
va formular la següent pregunta: Quines han estat les accions dutes a terme pel Govern 
Municipal per tal d’evitar les plagues de mosquit, paneroles que cada estiu es produeixen a la 
nostra ciutat, així com el calendari d’actuació i el seu cost? 
 
La resposta va anar a càrrec de la sra. Gemma Badi, regidora de l’equip de govern que 
respongué el següent: Des de l’any 2008, a ran de l’aparició del mosquit tigre per primera 
vegada al municipi de Gavà, i tenint en compte que es tracta d’una espècie que principalment 
està en domicilis privats, es va iniciar un programa de prevenció i control d’aquest insecte al 
municipi, en el qual hi participen diversos agents de forma transversal (Servei de Control de 
Mosquits del Consell Comarcal, Departament de Salut Pública i Consum, Agents Cívics, Punt 
d’Atenció al Ciutadà, PRESEC, Premsa, ..). L’objectiu principal era el de informar a la població 
de les mesures preventives que calia adoptar per evitar la seva proliferació, i realitzar aquelles 
actuacions per a reduir al màxim les situacions que poguessin suposar un focus de cria. Any 
2012. D’acord amb els preceptes establerts per la Comissió Interinstitucional per a la Prevenció 
i el Control del Mosquit Tigre a Catalunya, l’Ajuntament de Gavà va aprovar l’Ordenança 
municipal per a la prevenció i el control dels mosquits, i particularment del mosquit tigre (Aedes 
albopictus). Aquesta ordenança pretén aportar la informació, les solucions i els consells 
necessaris als ciutadans i les personalitats jurídiques i públiques per evitar la presència i/o 
minimitzar la densitat i la dispersió dels mosquits al municipi i dotar l’Ajuntament de les eines 
necessàries per fer complir les mesures oportunes en aquells espais que puguin contenir aigües 
estancades. Aquest any  l’Ajuntament de Gavà ha prorrogat el conveni de col· laboració subscrit 
amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat per a la realització de les activitats de la campanya 
anual de control de mosquits. L’ens encarregat d’aquesta gestió és el Servei de Control de 
Mosquits, i les queixes i avisos relacionats amb la proliferació de mosquits es deriven a aquest 
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Servei. Les accions de vigilància i control consisteixen en realitzar prospeccions i tractaments a 
la zona agrícola, als embornals de la via pública i espais públics, a les escoles i instituts, així 
com atendre els avisos dels ciutadans. Al 2015 el cost d’aquest servei de control  de mosquits es 
de 20.346,01€. Pel que fa al control de plagues de la ciutat, i especialment de paneroles, la 
major incidència esdevé en època estival per ser l’estació més afavoridora per la seva 
proliferació segons cicle biològic, per a la qual cosa, en aquesta època es reforça el seu control, 
suposant un augment d’actuacions a la via pública.  Per  aquest estiu es preveu un control 
exhaustiu del clavegueram de la via pública, i atendre les urgències que puguin procedir de la 
ciutadania o de la brigada municipal. El cost fins al setembre per al control de plagues de 
paneroles es de 5.544€ 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL PSC EN 

RELACIÓ A LA NECESSITAT DE GARANTIR LA PROTECCIÓ DE LS AJUTS 
D’URGÈNCIA SOCIAL ATORGATS PELS AJUNTAMENTS  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel grup municipal del PSC, en relació a 
la necessitat de garantir la protecció dels ajuts d’urgència social atorgats pels ajuntaments, 
declaració que, després de ser debatuda i ser aprovada amb el vot final favorable de tots el 
grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Mostrar el nostre desacord amb  els embargaments practicats pel Govern d’Espanya 
sobre ajuts socials destinats a persones amb pocs recursos i que atorguen els ajuntaments en 
situacions d’emergència per a necessitats bàsiques de les persones. 
 
SEGON.- Instar al Ministeri d’Hisenda a impulsar un canvi normatiu  immediat per tal d’aclarir 
i fer efectiva la inembargabilitat dels ajust d’urgència social i a la vegada recuperar els ajuts 
embargats i que fins aleshores els ajuntaments rebin instruccions clares del procediment a seguir 
per declarar inembargables els ajuts.  
 
TERCER.- Demanar un canvi urgent en l’agenda social del Govern d’Espanya, a fi de deixar 
d’efectuar mesures que com aquesta que  van en detriment de la inclusió social de moltes 
persones i famílies i prioritzar l’erradicació de situacions de pobresa i de vulnerabilitat.  
 
QUART.- Trametre aquest acord al Ministeri d’Hisenda, als grups parlamentaris del Congrés 
dels Diputats,  als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis 
de Catalunya i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació municipal. 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del PSC, va prendre la paraula 
per dir que la Declaració Política que presentava el grup municipal del PSC havia estat 
motivada per les ordres que havien rebut els ajuntaments del Ministeri d’Hisenda per tal 
d’embargar els ajuts socials d’urgència a persones o famílies amb poc recursos pel fet de tenir 
deutes anteriors amb l’administració pública. 
 
Va recordar que els ajuts d’urgència social són uns ajuts específics que atorgaven els 
ajuntaments, en base als criteris dels departament de serveis socials municipals amb l’objectiu 
de fer front a situacions d’emergència que viuen moltes famílies i persones.  Tot i tractar-se 
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d’uns ajuts consolidats, feia molts anys amb la crisi econòmica havien esdevingut un reforç molt 
important per a les persones que es trobaven en una difícil situació. 
 
S’havia detectat una manca de sensibilitat social per part del govern espanyo amb l’aprovació 
de l’esmentada normativa i, encara que el govern finalment semblava que havia pres 
consciència del que suposava la seva aplicació, des de l’equip de govern pensaven que era el 
moment de canviar l’agenda social d’un govern que no tenia en compte la desigualtat social 
com a font de problemes de la societat. 
 
A continuació, va procedir a la lectura de la part dispositiva de la Declaració Política, essent el 
text íntegre de la mateixa el següent: 
 

Darrerament diversos ajuntaments han rebut ordres del Ministeri d’Hisenda 
d’embargar ajuts socials d´urgència a persones o famílies amb pocs recursos pel 
fet de tenir deutes anteriors amb l’administració pública. Aquesta ordre té origen 
en el canvi del Reglament General d’Aplicació dels Tributs de l’Estat aprovat a 
finals de l’any 2014, que obliga els ens locals a informar a Hisenda de tots aquells 
ajuts econòmics que es concedeixen, independentment de la seva quantia. 
 
La vigència d’aquesta norma comporta que, entre d’altres, els ajuts socials que 
atorguen els municipis, per limitats que siguin en la seva quantia, es puguin veure 
afectats per procediments d’embargament tramitats per l’Administració Tributària 
per fer-hi front al pagament dels deutes que puguin tenir davant la Hisenda estatal 
els beneficiaris. De fet, aquests procediments ja són tramitats per l’AET en 
diversos municipis. Això comporta unes conseqüències que violenten la mateixa 
situació que l’ajut social i l’activitat municipal en aquest àmbit intenta pal·liar o 
resoldre. 
 
Atès que aquests embargaments afecten de manera directa a la situació social de 
famílies i de persones, portant a terme una mesura que va en la línia contrària de 
la inclusió social de molts col·lectius. Que embargar els ajuts socials que atorguen 
els ajuntaments  no fa més que augmentar les desigualtats socials,  cronificar  
situacions de pobresa de les ciutats i dificultar els programes municipals que tenen 
com a objectiu recuperar un dia a dia amb un mínim de dignitat per a veïns i 
veïnes. 
 
Atès que   el nostre marc institucional estableix el dret de tota persona a un nivell 
de vida adequat, que li asseguri, així com a la seva família, la salut i el benestar, i 
en especial l'alimentació, el vestit, l'habitatge i els serveis socials necessaris. Que, 
per tant, la norma que fa possible aquests embargaments entra en frontal 
contradicció amb l’estat social de dret i amb el deure d´una multidisciplinar 
activitat dels poders públics adreçada, precisament, a ajudar les persones i 
famílies en situacions de desprotecció o risc social.  
 
Atès que aquests embargaments afecten de forma directa a persones i famílies que, 
per la seva situació socioeconòmica que es troben en risc d’exclusió social i 
desvirtuen el sentit dels ajuts que els Ajuntaments atorguen per motius d’urgència 
social. Que l’embargament d’una ajuda d’urgència social contribueix a la 
destrucció de la vida econòmica del beneficiari, i posa en perill la subsistència 
personal i familiar. 
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Atès, així mateix, que  l’article 30 de la Llei catalana 13/2006, de 27 de juliol, de 
prestacions socials de caràcter econòmic, determina que els municipis poden 
regular prestacions socials de caràcter econòmic per atendre situacions de 
necessitat puntuals, urgents i bàsiques, de subsistència, com l’alimentació, el vestit 
o l’allotjament, un fet que s’adiu al que recull l’article 25.2.e, de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local, que considera competència 
bàsica dels ajuntaments l’avaluació i la informació de situacions de necessitats 
social i la seva atenció immediata.  
 
Atès  que tal i com indica l’article 606 de la Llei d’Enjudiciament Civil, els béns 
com ara aliments, combustible i d’altres que siguin imprescindibles perquè 
l’executat i les persones puguin atendre la seva subsistència amb dignitat raonable 
seran inembargables sempre que sigui l’única font d’ingressos de les persones 
beneficiàries i estiguin per sota del salari mínim interprofessional, tal i com marca 
l’article 607 de la Llei d’Enjudiciament Civil.  
 
Són per aquests motius que el Grup Municipal Socialista  proposa al Ple de 
l´Ajuntament de Gavà l´adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER.- Mostrar el nostre desacord amb  els embargaments practicats pel 
Govern d´Espanya sobre ajuts socials destinats a persones amb pocs recursos i 
que atorguen els ajuntaments en situacions d´emergència per a necessitats 
bàsiques de les persones. 
 
SEGON.- Instar al Ministeri d’Hisenda a impulsar un canvi normatiu  immediat 
per tal d’aclarir i fer efectiva la inembargabilitat dels ajust d’urgència social i a la 
vegada recuperar els ajuts embargats i que fins aleshores els ajuntaments rebin 
instruccions clares del procediment a seguir per declarar inembargables els ajuts.  
 
TERCER.- Demanar un canvi urgent en l´agenda social del Govern d´Espanya, a fi 
de deixar d´efectuar mesures que com aquesta que  van en detriment de la inclusió 
social de moltes persones i famílies i prioritzar l´erradicació de situacions de 
pobresa i de vulnerabilitat.  
 
QUART.- Trametre aquest acord al Ministeri d´Hisenda,  als grups parlamentaris 
del Congrés dels Diputats,  als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a 
la Federació de Municipis de Catalunya i a la ciutadania de Gavà a través dels 
mitjans de comunicació municipal. 

 
 
Tot seguit, el regidor de CiU, sr. Antoni Rafanell, va manifestar que els convergents votarien a 
favor de la moció. Amb aquesta regulació --prosseguí-- ja no seran possibles els embargaments 
dels ajuts d'emergència social que ha intentat dur a terme l'Agència tributària de l'estat, i que des 
de l'Associació Catalana de Municipis havien denunciat últimament com un atac a la cohesió 
social i obeint únicament a fins recaptatoris. 
 
Per acabar el seu torn, va celebrar la rectificació feta pel Ministeri d'Hisenda i Administracions 
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Públiques en aquesta reforma per tal excloure aquests tipus d'ajuts, i es va fer ressò que les 
entitats municipalistes ho havien estat denunciant en les darreres setmanes. 
 
 
Acabada la intevenció corresponent a la formació política de CiU va intervenir la sra. Mónica 
Parés, regidora del grup municipal del PP, qui literalment, va dir el següent: 
 
“És cert que durant els darrers mesos molts ajuntaments han rebut ordres d’embargament per 
ajuts socials d’emergència i aquest ha estat un fet amb ressò tant als mitjans de comunicació 
com al Parlament. 
 
Ja al mes de maig, el Govern d’Espanya va anunciar que estava proposant un canvi normatiu per 
ampliar el camp de les exempcions que afecten als ajuts o subvencions concedides pels ens 
locals en casos de renda reduïda i en situacions d’especial necessitat, així com garantir el 
caràcter inembargable dels mateixos.  
 
I darrerament, va ser al Senat, davant d’una pregunta realitzada al responsable d’Hisenda, el 
Ministre Cristóbal Montoro, que ell mateix va reconèixer l’error i va anunciar que seria resolt. 
 
Per tant, des del Grup Municipal Popular celebrem que el Govern d’Espanya rectifiqui en 
aquelles decisions en les que s’ha pogut errar després d’escoltar de ciutadania i de veure les 
conseqüències de la seva regulació. 
 
Però hem de recordar que el problema que existeix actualment és que aquests ajuts econòmics 
estan regulats com subvencions i com a tals poden ser embargats. 
 
I per això, s’està promovent el canvi legal necessari amb una doble garantia: evitar 
l’embargament dels ajuts i declarar-los exempts de tributar, de pagar impostos. 
 
El Govern ha anunciat que el marc adequat per aquesta modificació legal és la reforma de la 
Llei General Tributària que s’està tramitant al Congrés i per la que el PP presentarà una esmena 
amb l’objectiu d’afavorir una protecció jurídica adient a les persones i famílies en situació de 
major vulnerabilitat. 
 
Per tant, haurem de restar amatents al tràmit parlamentari de l’esmentada Llei i esperem la seva 
ràpida aprovació perquè la inembargabilitat dels bens sigui una realitat amb efectes retroactius. 
 
Aquesta serà una mesura més del Govern d’Espanya vers els més desfavorits com ha fet durant 
tot el mandat donant prioritat a les polítiques socials. 
 
Per tractar-se d’un assumpte reconegut pel Govern i en el que s’està treballant, el Grup 
Municipal Popular votarà a favor d’aquesta la Declaració Política.” 
 
 
En el torn del grup municipal de GSSP, el regidor Miguel Herrera va manifestar que si bé 
estaven d’acord amb aquest tipus de Declaració i, en conseqüència hi votarien a favor, el cert és 
que els hi hagués agradat que pogués servir per alguna cosa més i no solament per plantejar un 
punt de vista o instar al Ministeri d’Hisenda.  
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Considerava que s’hauria de modificar el Reglament Orgànic Municipal per tal de donar-li 
major pes, rellevància i utilitat a aquestes declaracions ja que manquen totalment de capacitat 
executiva i són una simple expressió d’idees. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d’ERC, en primer lloc va 
anunciar que la formació política que representava estava totalment a favor de l’aprovació de la 
Declaració Política.  
 
En segon lloc, afegí que el motiu pel qual el govern espanyol havia reculat en la seva idea 
inicial es podria deure a la proximitat de la celebració de les properes eleccions. En aquest 
sentit, havien detectat que el govern central havia dut a terme determinades accions 
encaminades a treure pressió al ciutadà i obtenir una major percepció del govern per part dels 
volants.    
 
 
La intervenció del grup municipal de Ciutadans va anar a càrrec del sr. Miguel-Ángel Ibáñez, 
qui digué que pràcticament ja s’havia dit tot al respecte de la Declaració Política.  
 
Tot i això, va ressaltar la importància de que, des del govern del PP, s’hagi corregit l’errada, si 
bé creia que no hauria ni d’haver-se produït perquè el que posava en evidència era una manca de 
sensibilitat cap als problemes del sector de la societat més castigat per la crisi.  
 
Per acabar, avançà que votarien a favor de l’aprovació de la Declaració Política. 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz va tornar a prendre la paraula per agrair a tots els grups municipals el 
seu suport i que l’aprovació de la mateixa es fes de forma unànime.  
 
Respecte al comentari del sr. Miguel Herrera en el que deia que les declaracions eren una simple 
expressió d’idees va dir que reivindicar també era expressar idees per part de la representació de 
la ciutat.  
 
A més, en aquesta qüestió en concret, considerava que hi havia una forta executivitat que no era 
altra que la que feien els departaments de Serveis Socials de tots els Ajuntaments, que eren els 
qui estaven al front dels ajuts i que demanaven al Ministeri d’Hisenda que no interferís. Per tant, 
creia que l’executivitat era total en un text d’aquest tipus. 
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint-i-una hores i trenta-quatre minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en 
dono fe. 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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